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LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE 
VERKSTÄLLANDE UTSKOTTET 

 
PROTOKOLL NR 7, 2004-2005 

 
 
 
 
Tid: 2005- 02- 04--06    
Plats: Scandic Grand Central Hotel.  Gävle 
Deltagare: GRO Håkan Johansson, IPGRO Finn L Bangsgaard, 

Controller Annette Eiserman-Wikström och vGRO. 
Lennart Löf  

 
 
§ 91 Mötets öppnande 
  

GRO Håkan Johansson hälsade alla välkomna.  
 VGRO Lennart Löf valdes till sekreterare för mötet. 
 Protokollet från GR-möte 7 genomgicks. 
 
 
§ 92 Uppföljning av utestående ärenden 

 
- Medlemskapet i FRII skall utredas av Jan Demuth. Vu:s    
     målsättning är att det skall vara klar till GR-mötet i Halmstad. 
- VU ger PID Bruno Ahlqvist uppdraget att utreda 

varumärkesskydd för röda fjädern logga med flera specifika 
för Lion aktuella loggar. 

- Byte av telefonväxel är ej aktuellt f.n. Personalen har haft 
utbildning på nuvarande växel och känner sig nöjd förslagsvis 
tas två inkommande linjer bort. 

- VU påpekar för humankommittén att utredningen om 
projektplaneringsdokument skall föreligga som en ideskiss till 
GR-mötet i Halmstad. 

- Utbildningen av personalen skall genomföras under mars eller 
april 2005 i lionskunskap. 
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§ 93 Rapport från kommittéer 

A:  Framtidskommittén 
 
Någon rapport förelåg ej. En rapport kommer efter denna helg,    
då konferensen om den interna varumärkeskampanjen är 
avslutad 6/2 -05. 
 
 
B: Humankommittén 
 
Underlag till rapport har inkommit från Humankommittén, viss 
justering/komplettering bör göras. IPGRO Finn L. Bangsgaard tar 
kontakt med Humankommittén 

 
C: Ungdomskommittén  
 
Rapport från ungdomskommittén godkändes att skickas ut med 
handlingarna till GR-mötet. 

Bilaga 81 
 
 D: Handikappfonden 
 

Rapporten behandlades. Beslutades att skicka ut den till GR-
mötet. 

Bilaga 104 
E: Lions katastrofberedskap 
 
Utbetalning av 800 000:- SKR till Tsunamikatastrofens offer i Sri 
Lanka och Indonesien är verkställt 
 
F: Lions Quest. 
 
Ingen rapport 
 
G: U-hjälpsfonden. 
 
Ingen rapport 

 
§ 94 Rapport från PR/Info 
  
 Redaktören Maud Nordell har inlämnat 4 rapporter. 

- Kommunikationsplan 2004-2005 
Bilaga 83 

VU anser att distrikten PR-ansvariga utgör en viktig del av lions 
PR verksamhet och skall knytas hårdare till redaktörens arbete. 
Förslaget om sponsringar skall tas upp av tidningskommittén. 
Enligt VU:s uppfattning skall nr 5 av The Lion utges den 29 mars 
2005. 
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-  Utgivningsschema för The Lion 

Bilaga 84 
 
-  Handboken 

Bilaga 85 
Rapporten om framtagning av Handboken för 2005-2006 
godkändes 
 
-  Läsvärdesundersökningen rapporterades. VU:s uppfattning är 
att underlaget är ej statistisk säkerställ.  

Bilaga 86 
 

§ 95 Rapport IT-frågor 
 
Beslutas att IT-gruppen får kalla distriktens IT-ansvariga till 
konferens om nya medlemsregistret. Till en kostnad, beräknat till 
ca 30 000:- 

Bilaga 87 
  
§ 96 Minibuss 
  

Slutrapport har inkommit på projekt minibuss från DG Åke Lind. 
 

Bilaga 103 
GRO Håkan Johansson tar upp med DG Åke Lind om att 
besluten flyttas till respektive DG. 

 
§ 97 Convention Malmö/Köpenhamn 2011-2013 
 

GRO Håkan Johansson tar kontakt med DG Åke Lind för ett 
klarläggande. 

 
§ 98 Musiktävling Europaforum  
 

VGRO Lennart Löf rapporterade att  PCC Lennart Friden har fått 
uppdraget att arbeta med att ta fram en duktig trumpetare som 
kan delta i musiktävlingen vid Europaforum i Stuttgard. 

 
§ 99 NSR/CC-möte i Torshavn 
 GRO Håkan Johansson rapporterade från CC-mötet i Torshavn, 

han framförde vid detta möte behovet av att NSR skall göra en 
översyn av fördelningsprinciperna mellan de nordiska länderna  
avseende projektmedlen som varje land skall betala. 
Han påpekade också behovet av ett NSR-AU,  beslutades att 
göra en avstämning på NSR-mötet 2008.  
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§ 100 Verksamhetsplan 2005-2006 inkl. Kommunikationsplan 
 

               Kommunikationsplanen är skriven av redaktören Maud Nordell 
Bilaga 88   

VGRO Lennart Löf rapporterade från arbetet med 
verksamhetsplan för 2005-2006. Rapporten skall med i 
riksmötestrycket. 

 
§ 101 Ekonomi 
 
 Controllern rapporterade om 

- Bokslutet 2003-2004  
Bilaga 89 

Bokslutet skall rapporteras vid GR-mötet. 
 
-    Budgetuppföljning 2004-2005 

Bilaga 106 
Rapporteras vid GR-mötet 
- Hjälpprojekt 

Bilaga 107 
VU föreslår GR att överskottet på kontot ”Lärarutbildningen 
Rumänien” förs över till Esperanta Casa Minunata. 

Bilaga 108 
- Budget för verksamhetsåret 2005-2006 

Bilaga 90 
 
 Skall presenteras för GR för att sedan presenteras i RM-trycket 

 
- Policy vid kris 

Bilaga 109 
VU föreslår GR att godkänna denna policy 
 
- Policy för  MD:s representation 

Bilaga 110 
 

VU föreslår GR att godkänna denna policy 
 
 
§ 102 Förtida avgång som MDEO 
 
 Val av ny MDEO skall ske på ett år. Handläggs av RVN. 

Framtidskommittén får lösa dessa frågor inom befintliga resurser 
fram till halvårsskiftet. 

 
 
§ 103 Förtida avgång MDNO 
  

VU uppfattning är att RVN bör avvaktar kommande 
organisationsförslag. 
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§ 104 Representation i Jubileumskommitté-Astma och 

Allergiförbundet 
 
 I skrivelse från Astma och Allergiförbundet om en förfrågan att 

Lions ingår i deras Jubileumskommitté inför deras 50-års 
jubileum. VU föreslår GR att Lions skall acceptera denna 
förfrågan.  

 
§ 105 Representation i FN-fonden 
 
 Lions har fått en förfrågan från FN-fonden om vi är intresserade 

av att sitta med styrelsen för en ny stiftelse. 
 VU föreslår GR att Lions skall acceptera denna förfrågan och att 

tillsätta någon lämplig person. 
 
§ 106 Rotary 100 år 
 
 Till Rotarys jubileumsdag 23 februari 2005 har Lions fått en 

inbjudan. Beslutas att antingen GRO Håkan Johansson eller 
VGRO Lennart Löf representerar  Lions vid Rotarys 100-års 
jubileum. 

 
§ 107 Fördelning netto – NSR-arrangemang 
 
 Vid arrangemang av NSR-möten föreslår VU att 30 000:- av 

genererat överskottet från NSR arrangemanget skall gå till 
arrangören resterande belopp till MD. VU föreslår GR om en 
årlig avsättning av 10 000:- till nästa NSR 2008  

 
§ 108 Skrivelse från PDG Gunnar Lärka 
 
 VU´s uppfattning är att vi jobbar enligt denna skrivelse. GRO 

Håkan Johansson utformar ett svar som skall godkännas av GR. 
Bilaga 91 

 
§ 109 Policy ”Allt kommer fram” 
  

Frågan hänskjuts till varumärkeskampanjen. Klart  till RM i 
Halmstad. 

 Bilaga 92 
 
§ 110 Förslag till RM i Halmstad 

 
- Organisationsförslaget utarbetas av PDG Bengt Grönvall och  

VGRO Lennart Löf ,VU är remissorgan. Förslaget skall 
presenteras på GR-mötet 

- Convention/RM vartannat år  Rapport föreligger. VU föreslår 
GR att ta det som en rapport till RM.  

Bilaga 93 
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- Rikslotteri inget förslag föreligger. 
 
- Novozybkov VU föreslår GR  att pkt 1,2,5, skall gälla, att pkt  5 

omformuleras. 
Bilaga 112 

 
- Varumärkeskampanjen Arbetsgruppen föreslår GR att föreslå 

RM att besluta genomföra varumärkeskampanjen för Lions 
enligt föreliggande rapport medlemstalet beräknas på antalet 
medlemmar den 1 juli. 

Bilaga 94 
- Förtydligande av § 28 i stadgan 

Bilaga 95 
 

VU:s förslag är att § 28 ändras och får samma lydelse som i den 
internationella stadgan. 

 
- Controllerfunktionen skrivelse från DG Göran Engström 

Bilaga 96 
VU anser att VU ej klarar av att fungera som VU om 
controllerfunktionen försvinner. 
 
- Ändra namn Verkställande utskottet till Arbetsutskott. 

Skrivelse från någon.? 
Bilaga 97 

VU tar ej ställning till skrivelsen. 
 
-  Förslag till förtydligande av delegaters rösträtt 

Bilaga 99 
VU instämmer med förslaget. 

 
§ 111 Motioner till RM i Halmstad 
  

Motion nr 1  Från LC Karlskrona Jaramas. VU föreslår GR att 
avslå motionen 

Bilaga 66 a 
Motion nr 2 Från LC Vallentuna. VU föreslår GR att anta 
motionen. 

Bilaga 66 e 
Motion nr 3 Från LC Grillby. VU föreslår GR att bifalla motionen. 

Bilaga 66 d 
Motion nr 4 Från LC Vaxholm. VU föreslår GR att avslå motionen 
p.g.a. att ingen presicering finns. 

Bilaga 66 c 
Motion nr 5 LC Smeden Eskilstuna. VU föreslår GR att avslå 
motionen då det redan finns liknande forskning. 

Bilaga 66 b 
Motion nr 6 LC Perstorp. VU föreslår GR att avslå motionen men 
är positiv till motionens intention.  

Bilaga 71 
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VU  föreslår GR att tillsätta en arbetsgrupp som utreder 
förslaget. Redovisning skall ske till GR i augusti. 

Bilaga 101 
 
§ 112 Utmärkelser vid Riksmötet 
 
 VU föreslår GR att utdela 6 st. guldlejon. 
  
 
§ 113 Kallade till Riksmötet i Halmstad 
  

Alla som är kallade skickar fakturan till MD ekonomiavdelningen 
för utbetalning/förskottering. 
 
VU föreslår GR att följande kallas till RM i Halmstad, DG (som 
betalas av Oak Brook) VU, Ordförandena i FUU, Ordförandena i 
Humankommittén, Ordförandena i Ungdomskommittén, RVN, 
Ordförandena i Handikappfonden, MDLDC Peter Danilo, 
stadgesekreteraren och ordinarie revisor. Även mottagare av 
utmärkelser. 
 

§ 114 Inbjudna till riksmötet på MD:s bekostnad 
 

Siv Edwards, Karl-Johan Olsson,  Representanter från Norge, 
Finland, Danmark, Island och Estland inbjuds att delta vid RM i 
Halmstad på MD:s bekostnad. 

 
§ 115 Kallade till GR-mötet 26-27 februari 2005 i Sundsvall 
 

VU föreslår GR att följande kallas till GR i Sundsvall, DG (som 
betalas av Oak Brook) VU, Ordf. i FUU, Humankommittén och 
Ungdomskommittén, RVN,  Börje Jonsson, MDLDC Peter Danilo, 
Bengt Grönvall,  PDG P-O Damberg, PCC Björn Wahlenius och 
stadgesekreteraren Rolf Grune. 

 
§ 116 Riksmötesanvisningarna 
  

Annette Eiserman-Wikström hade ett förslag till revidering av 
anvisningar för RM. Frågan bordlades till nästa VU-möte. 

 
§ 117 Rapporteringar – Stiftelser 
 

VU beslutar att styrelserna för stifftelser, med anknytning till lions 
MD 101, skall insända kopior på årsredovisningshandlingar dessa 
skall sändas till MD:s ekonomifunktion för kontroll att föreskrivna 
tidsramar hålls. 
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§ 118 Övriga frågor 
 

En begäran från Lions i Sri Lanka och LCI har inkommit 
angående 200 tält till katastrofområdet. Humankommittén föreslår 
att försöka få iväg 90 sommartält som ligger på lager hos 
Räddningsverket och resterande skall beställas från Kina för 
direktleverans till Sri Lanka. VU tillstyrker att GR beslutar enligt 
förslaget 

  
§ 119 Presstalesman 
  

Skrivelse från DG Göran Engström om ett förslag på två 
presstalesmän. 

Bilaga 100 
VU konstaterar att MD 101 har 11 presstalesmän(kvinnor) en i 
varje distrikt och redaktören Maud Nordell. 
VU:s absoluta uppfattning är att det inte behövs någon annan 
organisation för en god mediabevakning. 
VU vill ge en erkänsla till redaktören för ett utomordentligt gott 
arbete under Tsunamikatastrofen. 

 
§ 120 Ansökan att arrangera Riksmöte 2008 
 

En ansökan om att få arrangera riksmötet 2008 har inkommit. 
Ansökan skickas vidare till RVN. 
 

§ 121 Nästkommande möte 
 

Nästa GR-möte blir den 25-26 februari 2005 i Sundsvall på Hotel 
Knaust. 
VU-möte 12-13 mars och VU-möte 9-10 april 2005. 

 
§ 122 Avslutning 
 

GRO Håkan Johansson tackade VU för tre intensiva dagar och 
avslutade mötet. 

 
 
 
 
Gävle 13 februari 2005 
 
 
----------------------------  
Lennart  Löf                                 
Sekr.                                                            
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Justeras: 
 
 
 
 
---------------------------                              --------------------------------- 
Finn L Bangsgaard               Håkan Johansson 
IPGRO          GRO 

 
 
 
----------------------------- 
Annette Eiserman-Wikström 

 EC 
 
 





Bilaga 107 


 
 
Lions Projekt  Proj nr  Behållning 
Period tom-2005-01-17 
 
 
Penninpåse     0    565 600 
HAFO    1    993 492 
NO    2      82 947 
LEO    3        1 752 
Ungdom Miljö   4        9 689 
NSR 10,-   10     328 634 
NSR   11      39  319 
NSR framtidsproj  12        7  520 
Orkester Norden  19        14  717 
Katastrofberedskap  20  1  280 823 
Katastrof Asien  20  3  917 626 
Katastrof Tält  20         5 000 
Synvård   21      125 406 
Maarja Village  22      347 254 
Lärarutb Rumänien  23      121 881 
Novozybkov Tjernobel  24      187 829 
Viljandi Estland  25      157 833 
Lions Flyghjälp  29            175 
Ungdomsläger  30  -   233 681 
Oskarshamn   31      257 347 
Radiohjälpen   99  -      8 520 
 
 
 
     8   202 643 
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Rapport utveckling nytt medlemsregister 
 
 
 
Arbetet med utevcklingen av det nya medlemsregistret befinner sig för närvarande i ett mycket intensivt 
skede. Det är programkoden som skrivs till registrets alla funktioner. 
 
 
Tidplan 
Så långt jag idag kan bedöma håller vi den uppgjorda tidplanen väl. 
Detta innebär att det är dags att introducera distirktens IT-ansvariga i projektet. Detta bör ske under mars 
månad. Genomförs lämpligen som ett 1 dagars möte i Stockholm under en lördag eller söndag. 
Problemet kan möjligen vara att få kommunikationer att stämma för alla. Planering och inventering av 
utbildningsbehovet för klubbarnas registeransvariga skall diskuteras och planeras. Min bedömning 
kvarstår, att en introduktion på ca 2-3 timmar borde räcka. Förutsatt att den utsedde personen har rimlig 
IT-vana. 
 
 
Ekonomi 
GR behöver således bevilja medel för att genomföra introduktionen för distriktens IT-ansvariga. Jag 
tycker att vi bör klara oss på ca 20,000-30,000kr, men har inte gjort någon kalkyl ännu. En fråga kan 
också vara om vi behöver involvera distriktens LDC. 
 
 
Kvarstående frågetecken 


• LEO och Lioness 
Några mindre frågetecken kvarstår avseende hur bl. a LEO medlemmar skall hanteras. En LEO 
klubb är ju en aktivitet i en Lionklubb. Deltagarna i aktiviteten är inte medlemmar i Lions 
International. Vi avser att lösa detta genom att endast ange hur många LEO medlemmar och en 
Lionessmedlemmar som ingår i en klubb. Ev. kan vi senare vidareutveckla getta genom förenklad 
medlemshantering inom den Lionsklubb som driver aktivitetsklubben. 


• Klubbfilialer 
En Lionsklubb kan ha en filial, denna hanteras inte som en klubb utan endast som en 
underavdelning till moderklubben. Medlemmar i filialklubben kopplas till filialen igenom en extra 
markering i medlemskapstabellen. Detta blir endast en informationsuppgift. 


 
 
Introduktion på Riksmötet i Halmstad ? 
En fråga att ta ställning till är om vi skall introducera systemet för medlemmarna på det kommande 
Riksmötet. I så fall bör vi ha en utställningsplats med tillgång till Internet för att kunna visa registret för 
våra medlemmar. Detta brådskar i så fall enligt kontakter med Halmstad. 
 
 
 
 
 
Bollebygd den 1 februari 2005 
 
 


 
Sune Karlsson 
För IT-gruppen 
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Rapport bokningssystem Riksmöte 
 
Undertecknad besökte den 25 januari Riksmöteskontoret i Halmstad för att på plats titta på det 
bokningssystem som används av RM kommittén i Halmstad för årets RM. 
 
 
Avsikt 
Att bedöma om systemet passar att köpa in av MD för användning av framtida Riksmöten. 
 
Att på ca 1-2 timmar skapa sig en fullständig bild av systemet är givetvis inte rimligt, varför jag nedan 
lämnar en allmän bedömning. 
 
Allmän bedömning 
Systemet verkar användarvänligt och ger god flexibilitet när det gäller att boka besökare och deltagande  i 
olika aktiviteter. Det går också att skriva ut fakturor till mötesbesökarna. Nya rapportmallar måste 
programmeras av systemutvecklaren. Det är inte möjligt för en användare att själv skapa egna 
rapportmallar, vilket kan vara giktgit i ett registersystem. 
 
Priset 75 000kr förfaller för mig ligga mycket högt för ett registersystem, särskilt med tanke på att 
ekonomifunktioner helt saknas. Det går inte idag få fram värdet av obetalda respektive betalda 
deltagaravgifter. Det går inte heller att få ut ett sammandrag av under en dag betlada fakturor. OCR 
avprickning av inbetalningar hanteras inte (automatinläsning). Min uppfattning är dock att priset är 
förhandlingsbart. 
 
Upphovsrätten till programvaran ägs idag av Nelson Guzlander och ytterligare en kompanjon med var sin 
enskild firma, där ett avtal skall finnas mellan parterna om programrätten. Det finns inte många befintliga 
installationer, möjligen 3-4st, varav en är turistbyrån i Halmstad. 
 
RM organisationen i Halmstad upplever att programmet fyller önskad funktion för deras behov. 
 
 
Förslag 
Att funktionärer för de närmaste kommande RM i Trollhättan och Jönköping, ev tillsammans med 
undertecknad besöker Halmstad under en halv dag och tittar gemensamt på systemet. Detta för att 
säkerställa att systemet täcker de kommande organisationernas behov. Är så fallet bör vi förhandla om 
ett rimligt pris. Ett lämpligt sätt är ett årsbelopp för varje år som Lions utnyttjar bokningssystemet, men där 
vi avtalar om exempelvis 3-5 år. Vi kan därigenom också ställa krav på att support mm finns tillgänglig 
från systemutvecklaren. 
 
Bollebygd den 1 februari 2005 
 
 


 
Sune Karlsson 
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Förslag till överföring av medel från lärarutbildning till Speranta. 
 
Projekt 23 Lärarutbildning i Rumänien är ett avslutat projekt. Det är inte ovanligt att medel 
flyter in även efter det att projekten anses färdiga. 
 
Guvernörsrådet brukar vid sådana tillfällen styra medlen vidare till projekt som ligger i 
närheten. Det anses inte rimligt att återsända eller försöka se från vem medlen sänts in. 
 
Förslag: 
Att guvernörsrådet beslutar att medel innestående på projekt 23 om ca 121´ överflyttas till 
stiftelsen Speranta, Casa Minunata. 
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Kommunikationsplan 2005/06 för Lions, MD 101. 
 
Planen omfattar extern och intern information.  
 
Övergripande mål och nulägesanalys: 
 
Övergripande mål för den externa informationen: 
(Mätbart mål sätts för varje aktivitet.) 
Öka kännedomen om Lions hos svenska folket för att på sikt öka medlemsantalet och 
insamlade medel till Lions projekt. 
 
Målgrupp för den externa informationen:  
Allmänheten i Sverige som är runt medelåldern och strax under (40+ och uppåt), medelklass 
inkl. övre medelklass.  
 
Övergripande mål för den interna informationen: 
Informera om det som händer inom Lions så att medlemmarna ser helheten, inte enbart sin 
egen klubb. Visa upp medlemmarnas Lionsarbete så att de känner stolthet.  
 
Målgrupp för den interna informationen: 
Medlemmarna inom Lions i Sverige. 
 
Nulägesanalys:  
Lions logotype är relativt känd hos allmänheten, speciellt på mindre orter. Vad Lions gör är 
dock tämligen okänt, speciellt i större regioner.   
Den interna informationen upplevs som utvecklingsbar och i behov av förändring.  
Det finns behov av att ytterligare öka stoltheten hos de frivilligt kämpande medlemmarna.  
 
Styrka:  
Känd logotype. Hängivna medlemmar. En seriös organisation med internationella 
förgreningar och med lång historik. Ökande intresse för välgörenhet hos allmänheten. Ökande 
vilja att sponsra ideella organisationer från företag (notis i DN av undersökning). 
Svaghet:  
En vikande vilja hos omgivningen att generellt vilja organisera sig i rörelser/föreningar. Lions 
har svårt nå människor i större regioner. Har ansträngd ekonomi och har därför svårt att 
bekosta marknadsföringsåtgärder.  
 
Aktiviteter: 
 
Intern information: 
Tidningen The Lion: 
Vi ska: Göra om formatet inom nuvarande budgetram. 
Tema för verksamhetsåret följer DG elect Lennart Löfs; ”Lions mot våld och droger”. Temat 
speglar både vad Lions gör samt trender och nyheter i samhället.  
 
Övrigt: Fortsatt annonsbearbetning.  Även klubbar uppmuntras att för provisionen få in 
annonser.  6 nummer produceras under verksamhetsåret med modern teknik.  
 
Webben 
Vi ska: Den nya ”webben”: www.lions.se sjösätts första delen av verksamhetsåret 2005/06. 
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Handboken 
Görs i pappersformat. Se separat budget.  
 
Extern information 
Mediaarbete 
Fortsatt bearbetning av riksmedia – nyhetsmedia, fack och veckopress.  
 
Hur: Genom att hitta nyheter och händelser som kan vinklas till nyheter. Nätverket med 
distriktens PR utsedda viktig roll här.  
Följ upp de kontakter vi fått i samband med Asien. Försöka få journalisterna intresserade av 
andra hjälpprojekt Lions har.  
Samarbete med IR för att göra en årlig sammanställning av Lions projekt, typ årsredovisning, 
som vi gör en pressaktivitet kring. 
 
Publika aktiviteter 
Varumärkeskampanj; se separat plan för denna.   
 
Radiohjälpen: Lions MD 101 har blivit erbjudna att vara medlemmar i Världens Barn. Väntar 
på bekräftelse från Radionhjälpen. Att vara med i Världens Barn kommer innebära 
riksomfattande PR för Lions.  
Få fler klubbar att prenumerera alt. dela ut lästa The Lion på allmänna platser i samhället. 
 
Profilmaterial 
Nya affischer tas fram. (Bilder finns och är betalda av förra verksamhetsårets budget).  
Ny broschyr behövs. Äskat 50-100 000 i årets budget för ändamålet.  
Nya pluggannonser.  
Båda synkas avseende budskap och bildbudskap med materialet i varumärkeskampanjen.  
 
Sponsoring 
Bakgrund: Under våren 2003 har undertecknad uppvaktat och besökt ICAs sponsorchef  och 
Länsförsäkringar (huvudkontoret i Stockholm). Syftet att presentera Lions och göra en första 
kontakt. Har även genom Sponsorföreningen haft kontakt med en sponsorkonsult (Kent 
Jansen AB) som arbetar för att sammanföra den som vill bli sponsrad med den som vill 
sponsra. ICAs sponsorchef sade rent ut att vi är för okända för att vara intressanta som 
sponsorobjekt. Förslaget om varumärkeskampanj ska också se utifrån detta. 
Vidare måste vi ta fram: vad har Lions att erbjuda företagen. Under tecknad föreslår att en 
arbetsgrupp bildas för MD som får i uppgift att ta fram detta och för att göra en plan för 
sponsoring. Sponsoring avses här sponsoring av MDs hjälpprojekt vilket kommer ge PR 
värde för Lions.  
 
Organisation för PR  
 
MD PR/Info – samverkan med distriktens PR - som samverkar med zoner- och klubbars PR.  
 
Budget för PR på MD 
Se separat budget dokument.  
 
Maud Nordell, Redaktör och informatör MD 101 
2005-01-28 
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Policy vid kris 
 


Policy vid kris. Beslut VU nr 6 §97 2004/2005 
Annette Eiserman-Wikström, Controller 02/05 


 
 
 
 
 
 
Bakgrund 
Ingen vill att katastrofer eller kriser skall hända. Kris eller katastrof är det som inträffar som 
man absolut inte kunde tänka sig att det skulle hända. Enda sättet att klara av ovanliga 
situationer är att man har tänkt tanken före och till del kunnat förbereda sig. Vem skall leda 
Lions om hela ledningen faller ifrån?  
 
Syfte 
För att underlätta för kontoret eller dem de berör vid eventuell kris vad som kan göras. Det är 
dock svårt att förutse vad som kan hända. Detta är ett levande dokument och skall förändras 
när så blir nödvändigt. 
 


• Vid större katastrof gällande GR och VU. 
Vid enstaka tillfällen reser hela VU och GR med samma färja eller med samma plan. I 
många företag har man valt att ledningen inte skall samåka. För Lions del kan det vara 
svårt att besluta att VU och GR inte skall t ex flyga med samma plan. 
 
Om det mest omöjliga inträffar att hela GR och hela VU omkommer vid samma 
tillfälle föreslås att varje hedersråd i vart distrikt i första hand utser IPDG att leda 
distriktets arbete tills Distriktsmötet beslutar annat. I andra hand utser hedersrådet den 
de finner lämpligast ur hedersrådet att leda arbetet tills Distriktsmötet beslutar annat. 
Skälet till att vDG inte automatiskt går upp som DG har med utbildning att göra. I en 
svår situation är det lämpligt att fokus kan sättas på att lösa krisen. Om olyckan sker 
tidigt på året har inte all kunskap hunnits förmedlats till vDG. 
 
För multipeldistriktet föreslås att hedersrådet i MD i första hand utser den PCC som 
varit före IPCC att leda GR tills RM beslutar annat. I andra hand utser hedersrådet den 
de finner lämpligast att leda arbetet tills Riksmötet beslutar annat. 
 


• Vid större katastrof gällande personalen på kontoret. 
Eftersom en fördelning av ansvaret för de olika delarna på kontoret ligger på VU har 
VU ansvaret för att arbetet på kontoret fungerar. 
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Annette Eiserman-Wikström 031-883673 (arb) annette@lsw.se 
Kullavägen 3B 031-883873 (fax) 
435 43  PIXBO 031-885690 (hem) 


Bokslut per den 30/6 2004 
Underlag till GR 


  2003-2004
  Budget Prel Diff


Antal medlemmar  bokslut
Medlemsavg.  
TKR  .03-04 .03-04
Intäkter  
Nationella avgifter 1 3381 3 367 -14


LCI Ersättning 2 262 271 9


Avgift sem 4*1000*10 3 40 40 0


Avgift VDG 5*1000*10 4 50 50 0


Postpengar 1000*10 5 10 10 0


Postpengar 6 50 24 -26


Tidningen The Lion 7 0 565 565


Försäljning handbok 8 121 167 46


Försäljning 9 60 68 8


Ränteintäkter 10 40 20 -20


S:a  4014 4 582 568


  


Kostnader  


Personalkostnader 11 1558 970 588


Lokaler o drift 12 500 886 -386


GRO/GR/VU 13 299 262 37


Riksmöte 14 222 207 15


Nordiskt Samarbetsråd 15 200 250 -50


Convention o Europa Forum 16 100 41 59


Kommittén för framtidsfrågor 17 380 296 84


Kommittén för humanitär 18 75 75 0


Komm för ungdomsprojekt 19 95 71 24


Övriga kommittéer 20 0 75 -75


Riksvalnämnden 21 20 15 5


Hedersrådet 22 2 1 1


Tidningen The Lion 23 200 780 -580


Handboken 24 121 134 -13


Avsättning ID-kandidat 2006-08 25 30 30 0


Oförutsett 26 107 123 -16


S:a exkl. avskrivn.  3 909 4 216 -307


  0


Avskrivning m.m. 27 105 215 -110


  


S:a inkl. avskrivn  4 014 4 431
Resultat  0 151
Skatt  -20


  131
Avsättningar  


Återställande av Eget Kap 28 -84
Resultat efter div avsättn  47
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Annette Eiserman-Wikström 031-883673 (arb) annette@lsw.se 
Kullavägen 3B 031-883873 (fax) 
435 43  PIXBO 031-885690 (hem) 


Allmänt 
Bokslutet är nu iväg lämnat för påskrifter av GR gällande år samt av revisorn i Kristianstad. 
Jag förväntar mig inga överraskningar utan resultatet skall kunna bli det som visats. Tills jag 
ser att revisorn har skrivit på betraktar jag dock bokslutet som preliminärt.  
 
Ett problem med budgeteringen är att vissa medel anslås i dollar andra kommer i svenska 
kronor. När svenska kronan är stark och dollarn är svag är det till glädje för klubbarna vars 
internationella avgift då blir lägre i svenska kronor. Det är dock till nackdel för 
multipeldistrikts intäkter eftersom dollarn ger mindre i svenska kronor. 
 
Budgeten är ett mätverktyg och om stora differenser visas kan det bero på händelser som inte 
kunde förutses eller på att man faktiskt budgeterat fel av någon anledning. Mycket arbete 
ligger dock bakom budgetens olika poster. 
 
Resultaträkningen 
Intäkter 


1.  Att de nationella avgifter svänger beror på att medlemmar går in och ut ur rörelsen 
och att avgiften reduceras vid sent inträde. 
 


2. Ersättningen från Lions Clubs International bygger på redovisning av lokalkostnader 
och löner för suppliesförsäljningen.  
 


3. Avgifter för seminarier betalas av distrikten enligt tidigare GR-beslut. Resten av 
kostnaderna för seminarierna ligger på multipeldistriktet så att distrikten inte skall 
belastas olika p g av långa avstånd o annat. 
 


4. Avgifter för vDG-utbildningen betalas av distrikten enligt GR-beslut av likadana skäl 
som i punkt 3. 
 


5. Postpengar uttagna för att täcka kostnader i ungdomsarbetet för BYED. 
 


6. Postpengar som multipeldistriktet tillhandahåller för aktiviteten med postkontrollen. 
På grund av att Posten har minskat Price Waterhouse och därmed Lions engagemang 
får Lions mindre i ersättning. Detta har inte gått att förutse. Dessa medel förväntas på 
sikt försvinna. 
 


7. Tidningen ”the lion” har inte tidigare varit budgeterad utan legat i egen 
resultaträkning. Vi har valt att föra in tidningen i lions resultaträkning igen eftersom 
all verksamhet sker på vårt kontor. Vi fick USD 4,75 per prenumeration. Dessa dollar 
är naturligtvis känsliga för valutaförändringar och punkten är därför besvärlig att 
budgetera. Enligt beslut på Convention 2004 får vi nu USD 6,00 per prenumeration 
men eftersom dollarn är svag finns risken att det inte ger mer pengar i svenska kronor. 
 


8. Handboken har sålts ut till glädje för resultatet. 
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9. Försäljningen av supplies sker från vårt kontor. 
 


10. Räntor kan vara svårbedömda. Räntorna skall fördelas mellan aktivitetsmedel och 
administrativa medel. 
 


11. Eftersom vår Rådssekreterare så tragiskt avled efter en tids sjukdom har 
lönekostnaderna sänkts. Vår nu heltidsanställde ekonom började i oktober vilket var 
senare än beräknat. Detta har också sänkt lönekostnaderna. Redaktörens lönekostnader 
har lagt ned till punkt 23. Icke desto mindre har korrigering av semesterlöneskulden 
belastat personalkostnaderna med 83000,- som inte har kunnat budgeteras. För 
kommande bokslut ligger man nu i fas och bokslutsdispositioner görs enligt gällande 
regler. 
 


12. I motsvarande del som lönekostnaderna har minskat har konsultarvoden för 
administration och ekonomi ökat kostnaderna på driften. Dessa konsultkostnader 
kommer att försvinna i och med att vi har vår ekonom och vår kanslist på kontoret. 
Tack vare konsulterna Hans-Åke Lindelöw och Lars Edwards har verksamheten 
kunnat vidmakthållas under besvärliga omständigheter.  
Medlemsregistret har även under detta verksamhetsår kostat ungefär 60000,- mer än 
vad som rimligen kunde ha budgeterats. Den lösning som nu är satt för att lösa 
medlemsregistret torde vara mycket kostnadseffektiv. 
 


13. Tack vare ett antal policys och ett ständigt ifrågasättande av kostnader har inte hela 
posten utnyttjats. 
 


14. En mindre korrigering av balansräkningen rörande Riksmötet gör att fullt uttag inte 
belastar kostnadskontot. 
 


15. Korrigering av balansräkningen rörande Nordiskt Samarbetsråd gör att kostnadskontot 
har belastats mer än vad man rimligen kunde ha budgeterat. 
 


16. Korrigering av balansräkningen rörande Convention och Europa Forum gör att fullt 
uttag inte belastar kostnadskontot. Inte heller detta kan man ha förutsett under 
budgetarbetet. 
 


17. Kommittén för framtidsfrågor har varit framgångsrika i sin upphandling av 
utbildningsställen och tillfällen. 
 


18. Kommittén för humanitär ligger enligt budget. 
 


19. Kommittén för ungdom har också varit kostnadsmedvetna och inte utnyttjat hela 
budgeten. 
Det är viktigt att kommittéerna tilldelas tillräckligt med utrymme så att arbetet inte 
stagnerar. Att budgeten inte utnyttjats behöver inte betyda att budgeten är felaktig. 
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20. IT-kommittén skapades för att hantera de problem som uppstod med 
medlemsregistret. Detta kunde inte förutses. 
 


21. Riksvalnämnden har kunnat träffats så att hela budgeten inte har behövts utnyttjas. 
 


22. Hedersrådets kostnader är marginella. 
 


23. Tidningen ”the lion” har inte varit föremål för budgetering mer än ett koncernbidrag 
om 200000,-. Personalkostnader för redaktören ligger här, se punkt 11. I övrigt se 
punkt 7. 
 


24. Något högre kostnader än budgeterat på grund av förändrade transportkostnader. 
 


25. Avsättning till ID-kandidat enligt budget. 
 


26. Under punkten oförutsett ryms en lager nedskrivning på 62000,- som inte hade kunnat 
budgeteras. 
 


27. Rensning av inventarier och avskrivningar av stor del av medlemsregistret som inte 
kunnat budgeteras medför differensen i utfall mot budget. Medlemsregistret används 
fortfarande och ligger kvar som inventarier till en ringa del. 
 


28. Avsättning av 84000,- till Eget kapital för att återställa detsamma till 1000000,-. 
 
Som beskrivs ovan har det bland annat varit fyra stora händelser som reducerats resultatet.  


• Ej förutsedda kostnader på medlemsregistret på ca 60000,-. 
• Bokslutskorrigeringar för att fastställa balansräkningens innehåll genom 


korrigering av inventarier med en nedskrivning på ca 80000,- 
korrigering av semesterlöneskuld med 83000,- 
korrigering av lagret med en nedskrivning på 62000,-. 


 
 
Balansräkningen 
Korrigeringar för att fastställa rätt värde i balansräkningen har belastat årets kostnader på ett 
ej förutsägbart sätt. Detta arbete skall inte behöva upprepas. 
 
Har du några frågor kring resultatet får du gärna höra av dig även före GR-mötet i Sundsvall. 
Det kan ju vara ett svar som måste undersökas och inte kan levereras på stående fot. 
 
Med vänlig hälsning 
 
 
 
Annette Eiserman-Wikström 
Controller 








                                                                                                                                     Bilaga 110 


Policy för MD:s representation. 
 


Policy för MD:s representation. Beslut VU nr  6§97 2004/2005 
Annette Eiserman-Wikström, Controller 02/05 


 
 
 
 
Bakgrund 
Under året förekommer det jubileum av olika slag och på olika nivåer, jämna födelsedagar, 
begravningar samt även andra tillfällen där det är lämpligt att MD visar sitt intresse. 
 
Syfte 
För att underlätta för GRO att veta vad och hur vi skall uppmärksamma vid olika tillfällen, har 
följande policy framtagits: 
 
Vi har idag möjlighet att ge MD 101:s standar samt GRO:s personliga standar.  
 
 


• Jämna födelsedagar 
I vissa fall anses det lämpligt att jämna födelsedagar firas. Det kan avgöras från fall till 
fall. 
 


• Klubbars jubileum 
I vissa fall inbjudes GRO att närvara vid jubileum, särskilt vid större jubileum. Om det 
ur kostnadssynpunkt är lämpligt att delta kan så ske. Det avgörs från fall till fall. 
 


• Begravningar 
I de fall det i annonsen önskas bidrag till särskilt projekt, även utanför Lions, bör detta 
respekteras. Finns ingen önskan kan bidrag beslutas till lämpligt projekt. 
 


En mindre summa finns budgeterad för ovanstående typ av representation. 
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Kommentar till RM-trycket är preliminärt tills revisorn har skrivit under. 
 
Kommentar till budget-utfall, resultat, samt förslag till beslut. 


  Budget Utfall Diff


Antal medlemmar  bokslut
Medlemsavg.  
TKR  .03-04 .03-04
Intäkter  
Nationella avgifter  3381 3 367 -14


LCI Ersättning  262 271 9


Avgift sem 4*1000*10  40 40 0


Avgift VDG 5*1000*10  50 50 0


Postpengar 1000*10  10 10 0


Postpengar  50 24 -26 1


Tidningen The Lion  0 565 565 2


Försäljning handbok  121 167 46


Försäljning  60 68 8


Ränteintäkter  40 20 -20


S:a  4014 4 582 568


  


Kostnader  


Personalkostnader  1558 970 588 3


Lokaler o drift  500 886 -386 4


GRO/GR/VU  299 262 37


Riksmöte  222 207 15


Nordiskt Samarbetsråd  200 250 -50 5


Convention o Europa Forum  100 41 59 6


Kommittén för framtidsfrågor  380 296 84 7


Kommittén för humanitär  75 75 0


Komm för ungdomsprojekt  95 71 24 8


Övriga kommittéer  0 75 -75 9


Riksvalnämnden  20 15 5


Hedersrådet  2 1 1


Marknadsföring  0 0 0


Tidningen The Lion  200 780 -580 10


Handboken  121 134 -13


Avsättning ID-kandidat 2006-08  30 30 0


Oförutsett  107 123 -16 11


S:a exkl. avskrivn.  3 909 4 216 -307


  0


Avskrivning m.m.  105 215 -110 12


  


S:a inkl. avskrivn  4 014 4 431
Resultat  0 151
Skatt  -20


  131
  


Avsättningar  


Återställande av Eget Kap  -84
Resultat efter div avsättn  47
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Kommentarer till utfallet: 
1. Bland annat på grund av Postens omläggningar, ser vi att Postkontrollen minskar. Det 


ligger helt utanför vårt beslut och vår påverkan mer än om det finns kontroller att göra 
– vi gör det.  
 


2. Vi har under verksamhetsåret valt att lägga in tidningen i vår verksamhet istället för att 
ha den vid sidan om och ge koncernbidrag. Se punkt 3 och 10.  
 


3. Eftersom vår Rådssekreterare så tragiskt avled efter en tids sjukdom har 
lönekostnaderna sänkts. Vår nu heltidsanställde ekonom började i oktober vilket var 
senare än beräknat. Detta har också sänkt lönekostnaderna. Redaktörens lönekostnader 
har lagt ned till punkt 10. Icke desto mindre har korrigering av semesterlöneskulden 
belastat personalkostnaderna med 83000,- som inte har kunnat budgeteras. För 
kommande bokslut ligger vi nu i fas och bokslutsdispositioner görs enligt gällande 
regler. 
 


4. I motsvarande del som lönekostnaderna har minskat har konsultarvoden för 
administration och ekonomi ökat kostnaderna på driften. Dessa konsultkostnader 
kommer att försvinna i och med att vi har vår ekonom och vår kanslist på kontoret. 
Tack vare konsulterna Hans-Åke Lindelöw och Lars Edwards har verksamheten 
kunnat vidmakthållas under besvärliga omständigheter.  
Medlemsregistret har även under detta verksamhetsår kostat ungefär 60000,- mer än 
vad som rimligen kunde ha budgeterats. Den lösning som nu är satt för att komma 
vidare med medlemsregistret torde vara mycket kostnadseffektiv. 
 


5. Korrigering av balansräkningen rörande Nordiskt Samarbetsråd gör att kostnadskontot 
har belastats mer än vad man rimligen kunde ha budgeterat. 
 


6. Korrigering av balansräkningen rörande Convention och Europa Forum gör att fullt 
uttag inte belastar kostnadskontot. Inte heller detta kan man ha förutsett under 
budgetarbetet. 
 


7. Kommittén för framtidsfrågor har varit framgångsrika i sin upphandling av 
utbildningsställen och tillfällen. 
 


8. Kommittén för ungdom har också varit kostnadsmedvetna och inte utnyttjat hela 
budgeten. 
Det är viktigt att kommittéerna tilldelas tillräckligt med utrymme så att arbetet inte 
stagnerar. Att budgeten inte utnyttjats behöver inte betyda att budgeten är felaktig. 
 


9. IT-kommittén skapades för att hantera de problem som uppstod med medlemsregistret. 
Detta kunde inte förutses. 
 


10. Tidningen ”the lion” har inte varit föremål för budgetering mer än ett koncernbidrag 
om 200000,-. Personalkostnader för redaktören ligger här, se punkt 3. I övrigt se punkt 
2. 
 


11. Under punkten oförutsett ryms en lagernedskrivning på 62000,- som inte hade kunnat 
budgeteras. 
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12. Rensning av inventarier och avskrivningar av stor del av medlemsregistret som inte 
kunnat budgeteras medför differensen i utfall mot budget. Medlemsregistret används 
fortfarande och ligger kvar som inventarier till en ringa del. 


 
Som beskrivs ovan har det bland annat varit fyra stora händelser som reducerats resultatet.  


• Ej förutsedda kostnader på medlemsregistret på ca 60000,-. 
• Bokslutskorrigeringar för att fastställa balansräkningens innehåll genom 


korrigering av inventarier med en nedskrivning på ca 80000,- 
korrigering av semesterlöneskuld med 83000,- 
korrigering av lagret med en nedskrivning på 62000,-. 


 
Kommentarer till överskottet i årets resultat. 
Tack vare att VU och GR hjälptes åt med de svårigheter som uppstod vid vår förre 
Rådssekreterares sjukdom och bortgång har ett resultat kunnat genereras som tålt de 
korrigeringar som nödgats göras för att säkra årets balansräkning 
 
Förslag till disponering av bokslut 2003-2004. 
I enlighet med prognosen som visades på Riksmötet i Gävle med förslag om att det egna 
kapitalet skall återställas  
 
föreslår 
 
guvernörsrådet Riksmötet besluta 
att överskottet om 131978.- i 2003-2004 års bokslut disponeras enligt följande: 
83524.- kronor till eget kapital och 48454.- förs över i ny räkning. 
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Kommentar till budgetförslag 2005-2006, riksmötestrycket 
Lions Clubs Intern MD101    


Årsbudget 2005-2006    


Översikt 2006-2007 och 2007-2008    
    


ÅR  2004-2005 2005-2006 2006-2007  2007-2008
Antal medlemmar  14700 14500 14700  14800
Medlemsavgift  235 235 235  235


    


Nationella avgifter  3455000 3407500 3454500  3478000
LCI ersättning pers, lokal o mtrl  268000 276500 282000  289000
Försäljning    70000 99500 100000  115000
Handbok  134000 134000 140000  142000
the lion  562000 666000 672000  677000
Postkontroll IBM  25000 0 0  0
Anm avgifter seminarier  100000 90000 90000  90000
Övr ersättningar o intäkter  0 5000 5500  6000
Summa intäkter  4614000 4678500 4744000  4797000


    
Kostnader  2004-2005 2005-2006 2006-2007  2007-2008
Varor  0 -34000 -35000  -36000
GRO  -77000 -75700 -76000  -77000
GR   -134000 -141300 -142000  -143000
VU  -132000 -144800 -145000  -146000
IT  0 -53000 -54000  -55000
RM  -229000 -258000 -259000  -260000
NSR  -200000 -310200 -311000  -312000
EF  -63000 -61200 -63000  -64000
Convention  -74000 -33800 -35000  -36000
Övriga kommittéer  0 -2000 -2000  -2000
Framtidskommittén  -330000 -330000 -330000  -332000
HUM  -75000 -75000 -77000  -79000
Ungdom  -95000 -95000 -97000  -99000
RVN  -20000 -20000 -20000  -20000
HRO  -2000 -2000 -2000  -2000
the lion  -562000 -685600 -687000  -689000
Marknadsföring  -250000 0 0  0
Handboken  -134000 -139000 -140000  -141000
Personal  -1497000 -1486700 -1540000  -1575000
Drift  -646000 -666700 -670000  -672000
Summa kostnader  -4520000 -4614000 -4685000  -4740000


    
Resultat före avskrivningar  94000 64500 59000  57000


    
Kostnader för avskrivn o avsättn  -144000 -60000 -60000  -60000
Finansiella intäkter och kostnader  50000 22500 23000  25000


  -94000 -37500 -37000  -35000
    


Resultat före skatt  0 27000 22000  22000
    


Skatter  0 -20000 -20000  -20000
    


Resultat efter skatt  0 7000 2000  2000
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Bakgrund till budgetarbetet. 
Allmänt 
Den allmänna målsättningen bakom budgeten är att ge underlag för ett positivt lionsarbete 
som tillsammans med andra aktiviteter skall ge förutsättningar för ökat medlemsantal. Varje 
kostnad har varit skärskådad. 
Stor vikt läggs vid vad medlemmarna kan anse vara en rimlig medlemsavgift. Detta sätts mot 
vilken kvalité som skall genereras i uppdrag, utbildningar, projekt osv samt att kontoret skall 
vara så bemannat och utrustat att kontoret kan leverera den service som krävs för en rörelse i 
utveckling. 
Budgeten ser lite annorlunda ut men det beror på att grundbudgeten ligger konto för konto. 
Jag har ändå försökt att ”översätta” vårt ”gamla” sätt att redovisa budget till det ”nya” för att 
få viss jämförelse från innevarande år. Det ”nya” sättet redovisar t ex räntor under punkten 
finansiella intäkter och kostnader och inte under intäkter som förut. 
 
Det är också viktigt att verksamheten bär sig så att balansräkningen är god. Detta för att de 
ekonomiska åtaganden som organisationen har gentemot personal och leverantörer skall 
säkerställas. 
 
 
Under rubriken intäkter: 
Nationella avgifter 
Föregående års budget byggde på 14700 medlemmar. Årets budget bygger på 14500 
medlemmar. För kommande år finns en förhoppning om stigande medlemsantal under 
förutsättning att Riksmötet beslutar om en varumärkeskampanj vilken i förlängningen borde 
ge ett intresse att bli lionsmedlem. 
 
På Riksmötet i Örebro redovisades en ökning av medlemsavgifterna under åren fram till 
2005-2006 med hänvisning till medlemsantal. För 2005-2006 finns förslag på att 
medlemsavgiften kan ligga still under förutsättning att medlemsantalet ökar som tänkt. 
 
LCI ersättning personal och lokal. 
Ersättning från Lions Clubs International i Oak Brook står helt i relation till kostnaderna. 
Personal och lokal gällande supply ersätts med 75 % mot faktisk kostnad. 
 
Försäljning. 
Försäljningen är redovisad i bruttoförsäljning, dvs kostnader för inköp av varor och 
lagerförändring har flyttats till kostnadssidan. 
 
Handboken. 
Budgeteras med försäljning till självkostnadspris.  
 
the lion. 
Tidningens intäkter bygger på ersättning med $6,00 per prenumeration och år. Problemet är 
att ersättning är valutakänslig. Stark krona ger lägre ersättning. Vi får också viss ersättning 
per utgåva för översättning av de artiklar som skall vara med. Övriga intäkter är 
prenumeration och annonsintäkter. 
 
Postpengar. 
Posten minskar sin beställning av postkontrollaktiviteten via Price Waterhouse. Kan vi 
fortsätta under budgetåret är det trevligt. En mindre del stannar då på multipeldistriktet till 
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förmån för ungdomsverksamheten. Distrikten får också medel för kontrollen som skall riktas 
till distriktens ungdomsverksamhet. 
 
Avgifter till seminarier och utbildning. 
För att distrikten inte skall känna av skillnader i t ex avstånd tas samma låga avgift ut av alla 
deltagare oavsett var man kommer från.  
 
 
Under rubriken kostnader: 
GRO, GR och VU samt Nordiskt samarbetsråd, Convention och Europa Forum. 
De policies som är fastlagda av guvernörsrådet styr mycket hårt vilka ersättningar som 
medges vid resor, möten, tele-, porto- och kopieringskostnader.  
 
Kommittéerna. 
Kommittéerna har i uppdrag att på sina respektive områden föra verksamheten framåt. 
Framtidskommittén står för utbildning, medlemsökning och nyklubbsbildning samt andra 
aktiviteter som skall stärka lionsrörelsen. Utbildningen av kommande distriktsguvernörer 
ligger till stora delar här så att distrikten slipper ta hela kostnaden. 
 
Tidningen the lion. 
I tidningens kostnader ingår tryckning, distribution, reportageresor och PR-verksamhet.  
 
Marknadsföring. 
För innevarande verksamhetsår antog Riksmötet i Gävle att 200000.- skulle läggas på 
förstudie till varumärkeskampanjen. Om Riksmötet beslutar att varumärkeskampanjen skall 
genomföras kommer också Riksmötet att besluta om hur medel skall anvisas. Det ligger 
utanför denna budgeten. 
 
Handboken. 
Tryckkostnader samt distribution ut till respektive distrikt ingår. 
 
Personalkostnader. 
Här ingår allt som gäller kostnader för personal på vårt kontor i Stockholm. Kontorets 
möjligheter till att ge service till klubbar och medlemmar i landet utvecklas hela tiden. 
 
Drift. 
Driften innehåller allt från hyror, el, service till revision och oförutsedda kostnader. 
 
Skatt. 
Vi har tidigare inte budgeterat skatt men det är en kostnad som kommer bland annat på 
pensionsförsäkringar varför det är naturligt att denna posten nu är med. 
 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa föreslagen budget. 
Guvernörsrådet förslår Riksmötet att fastställa medlemsavgiften till 235.- 
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Förslag från Humankommitteen 
 
 Till AU 
 
Vid  GR- möte i Århus fick Humankommitten  i uppgift att 
Inkomma med förslag hur projektet Novocybkov skall slutfinansieras.  
 
Förutsättningar: 
Vid RM i Piteå 2003 antogs  en motion från LC Vallentuna, syftande till att renovera ett 
sjukhus i Novocybkov, Ryssland. Reparationen gällde den hårt nedgångna kvinnokliniken 
med barnbördsavdelning; två byggnader, som kallades ”den röda”och ”en vita”. Kostnad för 
reparationerna var projekterad till  1,5 milj, varav  en halv miljon beräknades kunna erhållas  
som ett s.k ”standard grant” från LCIF. Klubbarna uppmanades således att under 
verksamhetsåret 2003-04 insamla en miljon SEK. 
Redan under våren 2004, då hela summan  ännu ej  samlats in startade reparationerna av den 
vita byggnaden, innehållande  förlossningsavdelningen. Dessa var avslutade till sommaren. 
Vid RM i Gävle kunde GRO Finn Bangsgaard  meddela att insamlingsmålet om  1 miljon 
SEK var uppnått. 
I juni  beviljades bidraget från LCIF, vilket överlämnades av IP Clement Kusiak vid hans 
besök i samband med verksamhetsårets andra GR-möte i Stockholm. 
Vid invigningen av den ”vita byggnaden” 11 september av GRO Håkan Johansson kunde man 
notera att reparationerna av  den vita byggnaden blivit ung 400 000SEK dyrare än beräknat, 
men att Novocybkovs kommun gått in  med dessa  pengar. Några smärre förbättringar 
föreslogs vid inspektionen. 
Man kunde också konstatera att  den ryska kalkylen rörande reparation av den”röda  
byggnaden” - kvinnoklinik och mödravårdcentral, varit kraftigt underskattad. Att genomföra 
den reparation projektgruppen avsett skulle medföra en kostnad på ytterligare en miljon SEK. 
Intet återstod av de under  året insamlade medlen, mer än bidraget från LCIF, som för att 
kunna utnyttjas krävde att vi avslutade hela det planerade projektet, dvs båda byggnaderna.  
En  förnyad inspektion med en till projektgruppen knuten byggnadsinspektör bekräftade den  
beräknade fördyrningen. 
 
Från oktober 2004 har projektledningen genomfört olika åtgärder i syfte att söka få in den 
miljon som behövs. En almanacka med skolbarnteckningar ”Ett år för Änglagård” har sålts till 
och via klubbarna och  inbringat ett netto på drygt 136 000SEK. Donationer från klubbar har 
medfört att  projektet nu har  323 000SEK.Kvarstår ett behov av 677 000SEK. 
 
 LC Vallentuna har lagt fram en motion om fullföljande av MDs projekt ”Tjernobyls 
barn/Novocybkov – Änglagård”, med mål att insamla de medel som behövs för att projektet 
skall kunna färdigställas – upp till en miljon SEK, samt att det skall löpa till 30.6 2006 med 
lägesredovisning till RM 2005 och 2006. 
Sveriges Lion står således idag i den  speciella situationen att ha uppnått det ursprungliga 
insamlingsmålet, men ej det klart definierade projektmålet! Att fullborda sjukhusreparationen 
har av de  flesta  lions setts som en hederssak och ett uppfyllande av ett löfte till ryska folket i 
Novocybkov. Denna uppfattning uttalades av GR vid dess möte i Århus, där 
Humankommitten fick  i uppdrag att inkomma med ett förslag för slutfinansiering, som rådet 
skulle kunna framlägga för RM i Halmstad i maj 2005. 
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Vi  vill därför  föreslå Guvernörsrådet att till RM i Halmstad framlägga  som 
rekommendation att MDs projekt ”Tjernobyls barn/Novocybkov – Änglagård må  fortsätta 
under verksamhetsår 2005-06 och finansieras sålunda: 
 
1) Insamling av de medel som återstår, för att  reparera den ”röda byggnaden.  50:-/medlem . 
 
2) För att påskynda projektets genomförande får  förskotteringsuttag göras ur ”Pengapåsen”, 


som sedan återfylles med de  till projektet insamlade medlen  
 
3)  Om Sveriges Lion kommer med i insamlingen för ”Världens barn” under hösten 2005                  
(september-november) skall medel till  projektets finansiering sökas  från Radiohjälpens 
fonder. 
 
Humankommitten  3.2.05 
 
 Björn Palmer, Lennart Ahrnlund, Rolf Pousard, Jan Seebass 
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Kommentarer till budgeten 2005-2006 inför GR i Sundsvall 
Förklaring till budget kommer att göras i en kortversion för riksmötestrycket. 
 
Årsbudget 2005-2006   


Översikt 2006-2007 och 2007-2008   
   


ÅR 2004-2005 2005-2006  2006-2007 2007-2008
Antal medlemmar 14700 14500  14700 14800


Medlemsavgift 235 235  235 235


   


Nationella avgifter 1 3455000 3407500  3454500 3478000


LCI ersättning pers, lokal o mtrl 2 268000 276500  282000 289000


Försäljning   3 70000 99500  100000 115000


Handbok 4 134000 134000  140000 142000


the lion 5 562000 666000  672000 677000


Postkontroll IBM 6 25000 0  0 0


Anm avgifter seminarier 7 100000 90000  90000 90000


Övr ersättningar o intäkter 8 0 5000  5500 6000


Summa intäkter 4614000 4678500  4744000 4797000


   


Intäkter 
1. Medlemsavgifterna förändras upp och ner beroende på när man går ut och in i rörelse. Budget blir ett 


antagande att det är 14500 medlemmar i medeltal under hela året. 
 


2. Ersättning från Lions clubs international med 75 % av lönekostnader för försäljare av supply i svenska 
kronor, dvs faktisk kostnad. Även del av lokalhyra och visst material ersätts som har med supply 
försäljningen att göra. 
 


3. Försäljningen ligger här i sin bruttointäkt eftersom kostnader för inköp av varor och lagerförändring i 
bokslutsarbetet ligger på kostnadssidan. Försäljningen gäller både supply och andra varor, typ affischer 
och jackor som inte har med det amerikanska utbudet att göra. 
 


4. Handboken beräknas på försäljning om ca 6000 st. Antalet som trycks upp beror på den beställning 
klubbarna gör. Vi har tidigare tryckt upp ca 9000 st. Priset skall vara i stort sett självkostnadspris. 
 


5. Tidningen ”the lion” får 6 dollar per prenumeration per år. Det ger ungefär 600000.- om man räknar 
dollarn på 6,90. Dessutom får vi 350 dollar per utgåva för 6 utgåvor i översättningsersättning vilket ger 
ca 15000.-. Alla förstår säkert hur besvärligt det är att budgetera i dollar eftersom posten är 
valutakänslig. Övriga intäkter är prenumerationer och annonser. 
 


6. Postkontrollen pågår men kan inte i längden förväntas att fortsätta eftersom Posten minskar sin 
beställning av tjänsten hos Price Waterhouse. 
 


7. Vi har 4 seminarier för olika kommittéordförande och 5 utbildningstillfällen för vDG. För att distrikten 
inte skall belastas olika på grund av avstånd och annat debiterar multipeldistriktet endast 1000.- per 
person och gång. 
 


8. Övriga intäkter och gåvor kan inte budgeteras. 
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Kostnader 2004-2005 2005-2006  2006-2007 2007-2008


Varor 9 0 -34000  -35000 -36000


GRO 10 -77000 -75700  -76000 -77000


GR  11 -134000 -141300  -142000 -143000


VU 12 -132000 -144800  -145000 -146000


IT 13 0 -53000  -54000 -55000


RM 14 -229000 -258000  -259000 -260000


NSR 15 -200000 -310200  -311000 -312000


EF 16 -63000 -61200  -63000 -64000


Convention 17 -74000 -33800  -35000 -36000


Övriga kommittéer 18 0 -2000  -2000 -2000


Framtidskommittén 19 -330000 -330000  -330000 -332000


HUM 20 -75000 -75000  -77000 -79000


Ungdom 21 -95000 -95000  -97000 -99000


RVN 22 -20000 -20000  -20000 -20000


HRO 23 -2000 -2000  -2000 -2000


the lion 24 -562000 -685600  -687000 -689000


Marknadsföring 25 -250000 0  0 0


Handboken 26 -134000 -139000  -140000 -141000


Personal 27 -1497000 -1486700  -1540000 -1575000


Drift 28 -646000 -666700  -670000 -672000


Summa kostnader -4520000 -4614000  -4685000 -4740000


   


Resultat före avskrivningar 94000 64500  59000 57000
   


Kostnader för avskrivn o avsättn 29 -144000 -60000  -60000 -60000
Finansiella intäkter och kostnader 30 50000 22500  23000 25000


 -94000 -37500  -37000 -35000
   


Resultat före skatt 0 27000  22000 22000
   


Skatter 31 0 -20000  -20000 -20000
   


Resultat efter skatt 0 7000  2000 2000
 
Kostnader 


9. I posten varor ligger inköp av produkter som vi säljer samt lagerförändringen vid inventeringen. 
 


10. Kostnaderna för guvernörsrådordförande GRO har räknats fram med schabloner för ett antal VU-möten 
och GR-möten. Det ingår även viss ersättning för porto, tele och kopiering samt representation vilket 
möjliggör t ex en uppvaktande blomma och inköp av standar som är en utmärkt present att lämna över 
vid olika möte. 
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11. Kostnader för guvernörsrådet GR innefattar dem som är kallade till guvernörsrådsmöten samt ersättning 
till distriktguvernör vid de enstaka tillfällen när vårt amerikanska kontor inte ersätter resa och hotell. 
Även kringkostnader till våra möten ligger här. 
 


12. Verkställande utskottet VU har också kostnader för VU-möten och GR-möten. Kostnaderna är lagda 
som resekostnader, traktamente, administration och porto och tele samt övriga kostnader. Detta går igen 
i alla block som gäller från GRO till riksvalnämnd RVN. 
 


13. IT är en ny kommitté som tillkommit för att få sakkunnig hjälp med vårt medlemsregister.  
 


14. Riksmötesarrangörerna RM får starbidrag enligt särskilda regler. Den är uppräknad med ca 3% per år. 
Andra kostnader som multipeldistriktet skall stå för enligt Riksmötesanvisningar hamnar också här. 
 


15. Nordiskt samarbetsråds NSR kostnader omfattar resa till möte samt avgift till gemensam administration 
och arrangemang bland annat på Convention. Alla som kallas får sin ersättning ur denna budgetpost. 
Stora variationer på kostnader beror mycket på var i norden mötet är förlagt. Alla förstår säkert att det 
är billigare för oss att ha NSR i Borås än när vi tar oss till Torshavn. Denna posten beräknas till faktisk 
känd kostnad för budgetåret och med schablon för kommande år. 
 


16. Vi sänder endast ett fåtal deltagare till Europaforum. Dessa kostnader kan också beräknas på kända 
kostnader för kommande år och schablon för övriga. 
 


17. Kostnader för Convention är för GRO med partner enligt beslutad policy. DG-elects resekostnader 
täcks av USA. Reseledarkostnader täcks av liten del av biljettpris för lotterivinnare. Värdet av 
reseledare kan inte nog poängteras. Kommande Convention räknas med kända kostnader övriga år 
enligt schablon. 
 


18. Med övriga kommittéer menas bland annat placeringskommittén som arbetar mycket via telefonmöten. 
 


19. Framtidskommittén har att utbilda vDG samt att stödja medlemsutveckling MO, utveckling av 
nyklubbsbildning EO, utbildningsansvariga LDC, samt MERL. 
 


20. Under humankommittén HUM, ligger internationella relationer IR samt handikapp HO. 
 


21. Ungdom har att ta ansvar för ungdomsutbyte YE samt LEO och narkotikakommittén NO. 
 


22. Riksvalnämnden RVN behöver medel för att utföra sitt arbete eftersom man önskar att riksvalnämndens 
ledamöter kommer ifrån skilda håll i landet. 
 


23. Hedersrådet för multipeldistriktet HRO behöver en blygsam summa till t ex porto. 
 


24. Tidningens kostnader omfattar tryckning, distribution, reportageresor och marknadsföring. Även ett 
seminarie har budgeterats för landet 10 presstalesmän så att deras arbete kan stärkas. Redaktörens 
lönekostnader ligger under personalkostnader men under eget konto så att hela kostnadsbilden lätt kan 
ses. 
 


25. Marknadsföringen gäller förstudie för kommande varumärkeskampanj. Förstudien gällede för år 2004-
2005 och varumärkeskampanjen påbörjas under hösten 2005 under förutsättning att riksmötet fattar ett 
positivt beslut. 
 


26. Kostnader för tryckning och distribution ligger här. 
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27. I posten personal ligger alla kostnader gällande löner, avgifter, försäkringar, semesterlöneskuld, 
utbildning osv. Som ovan nämnts ligger redaktörens lönekostnad skild från övriga personalkostnader. 
 


28. Driften innehåller allt från hyror, el, service till revision, föreningsavgifter och oförutsedda kostnader. 
 


29. Kostnader för avskrivning av inventarier. Avsättning till internationell director avslutades under 
innevarande verksamhetsår. 
 


30. Finansiella intäkter och kostnader, dvs räntor vi får på kapitalet. Räntorna fördelas mellan 
administrativa kassan och aktivitetskassan. 
 


31. Skatten på bland annat pensionsförsäkringar budgeteras eftersom resultatet onekligen behöver räcka till 
det också. 


 
Jag säger som man gör vid avslöjandet av nobelprisets i litteratur: äntligen!  
Anledningen till det är att vi nu gör en budget konto för konto med sammandrag så som ovan 
visats. Fördelen med det är att när man gör utfall ur resultaträkningen ser man lätt att allt är 
med. Vi slipper också blanda ihop konton som inte hör ihop.  
 
Har du frågor dra dig inte att fråga – jag skall försöka reda ut begreppen. 
 
Med vänlig hälsning 
 
 
 
Annette Eiserman-Wikström 
Controller 
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2004-11-29 
 


 
 


Till 
Guvernörsrådet i MD 101 Sverige 
Lions Clubs International 
Tappvägen 24 
168 65  Bromma 
 
 
 
Motion till Lions Riksmöte. 
 
 
Härmed översändes LC Karlskrona Jarramas motion till Riksmötet. 
Motionen föreslår att Riksmötet besluta ge Guvernörsrådet uppdraget att utreda möjligheten att 
reducera antalet former för medlemskap. 
 
 
Distriktsrådet i 101 SM beslutade vid sitt sammanträde 2004-11-09  
Att föreslå Riksmötet bifalla motionen. 
 
Motionen och Distriktsrådets protokoll bifogas. 
 
 
 
 
 
Med Lionhälsningar 


 
 
Åke Hultqvist 
Distiktsguvernör 101SM 
 
 
 
 
______________________________________________________________________________ 
 
Lions 101 SM  Telefon Hem Arbete  Fax  Mobil 
Åke Hultqvist  0382-202 03 0382-205 50 0382-205 56 070-21 20 551 
Hasselvägen 10570 02  Stockaryd E-post:ake-hultqvist@swipnet.se 
 
 


 
WE SERVE 


Lions Clubs International 
Distrikt 101 SM 
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Protokoll fört vid Distriktsrådsmöte nr 2 i Växjö den 9 november 2004 
 
Närvarande distirktsrådsledamöter: DG Åke Hultqvist, DS Bengt Almqvist, DK Lennart 
Polstedt. 
ZO 1 Christer Olofsson, ZO 2 Kurt Lindström, ZO 4 Einar Carlsson, ZO 5 Bo Sundström och 
ZO 6 Bo Håkansson. 
Framtidskommitténs ordförande IPDG Berne Fransson, Humankommitténs ordfröande IR Kjell 
Bladh och ungdomskommitténs ordförande YEC Johnny Berggren. 
Övriga: MO Göte Larsson, EO Johnny Orthagen, LFF Owe Johansson, DNO Edor Oscarsson, 
PR/info Torgny Rönnestad, IT Jan-Erik Thoft och Distriktsvalsnämndens ordföranden Sigvard 
Johansson. 
  
1. Mötets öppnande: 
Mötet inleddes med att de närvarande sjöng ’Lions stå stark’. 
Därefter hälsade DG Åke Hultqvist alla hjärtligt välkomna till verksamhetsårets andra 
distriktsrådsmöte och förklarade detsamma för öppnat. 
 
2. Val av justerare: 
Till att justera protokollet valdes ZO4 Einar Carlsson och ZO5 Bo Sundström. 
 
3. Godkännande av kallelse till mötet: 
Distirktsrådet godkände att kallelsen till nmötet var utsänd i rätt tid. 
 
4. Ärenden till punkten övriga frågor: 
Till punkten övriga frågor anmäldes: a) besök på zonmöten och b) Hong Kong. 
 
5. Fastställande av föredragningslista: 
Distriktsrådet beslutade att fastställa förslaget till föredragningslista med tillägg enligt punkt 4. 
 
6. Föregående mötes protokoll: 
Föregående mötes protokoll var justerat och utsänt samt lades med godkännande till 
handlingarna. 
 
7. Distriktsmötet i Ronneby: 
Distriktsguvernören rapporterade från distriktsmötet i Ronneby. På förmiddagen hade trevliga 
informationer lämnats och på eftermiddagen hade bra förhandlingar genomförts. 
 
8. Rapport från Zonordförandena: 
ZO 4 Einar Carlsson 
Ett zonmöte har hållits, där alla klubbar var representerade. En zonaktivitet var beslutad: 
insamling skulle göras till ’Hjärt-kärlstiftelsen i Oskarshamn’. Stäämningen i zonen är positiv. 
Nästa zonmöte kommer att hållas i januari 2005. 
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ZO 5 Bo Sundström 
Ett zonmöte har hållits och detta var välbesökt. En zonaktivitet har beslutats: handikappade 
ungdomar kommer tt delta i Lions Cup i Malmö. ZO har gjort en rekryteringsfolder, som skall 
delas ut. Ett klubbesök ör planerat. Nästa zonmöte är planerat till den 1 december. 
 
ZO 6 Bo Håkansson 
Ett zonmöte har hpllits. Ingen gemensam aktivitet är planerad. ZO har deltagit vid ett jubileum i 
Vimmerby. Nästa zonmöte kommer att hållas i januari 2005. 
 
ZO 1 Christer Olofsson 
Ett zonmöte har hållits och det var mycket välbesökt (alla klubbar var representerade och 28 
deltagare). ZO har målsättningen att Stegen 0 och 1 skall genomföras i alla klubbar. BZO 
kommer att väljas vid nästa möte. ZO har besökt två klubbar och tre är planerade. Nästa zonmöte 
kommer att hållas den 1 december. 
 
ZO 2 Kurt Lindström 
Ett zonmöte har hållits, där alla klubbar var representerade. En zonaktivitet är beslutad: 
klubbarna kommer att träffas den 29 januari för Lenhova-tävlingar. Samma dag kommer 
zonmöte att hållas. 
 
ZO 3 Jörgen Ohlsson 
ZO var inte närvarande. 
 
 
9. Rapport från distirktets fasta kommittéer 
Framtidskomiittén IPDG Berne Fransson 
LDC har hållit den sista utbildningen för ZO. En Leoklubb håller på att bildas i Sölvesborg. EO 
skall försöka bilda en Leo-klubb vid Högskolan i Kalmar. Berne Franssonoch Lennart Polstedt 
skall upprätta ett brev, som klubbarna kan använda och skicka till tilltänkta medlemmar. Brevet 
skall innehålla en inbjudan till ett informationsmöte om Lions. Distriktsföreträdare erbjuder sig 
att komma till informationsträffarna och genomföra Stegen 0. (Klubbarna bör kunna använda 
AK-medel för dessa träffar. Bör inte stå i protokollet.) 
 
MO informerade om att distriktet minskat med fem medlemmar till och med september månad. 
Men klubbarna redovisar att nya medlemmar väntas väljas in i år. 
 
Humankommittén Kjell Bladh 
IR Kjell Bladh redovisade att endast en fjärdedel av pengarna till ”Pengapåsen” har kommit in. 
Kjell Bladh uppmanade klubbarna att utse Melvin Jones Fellows och för att fortsätta skicka 
galsögon till Borensberg. Insamlingen till projektet Viljande är avslutad. Renoveringen av 
pojkhemmet skall vara klara i början av nästa år. I Maarja by kommer två elevhem att byggas i 
höst. Projektet är därefter klart. 
 
LFF Owe Johansson informerar om informationsfolder och affischer för Lions forskningsfond är 
gratis. Fondstyrelsen hoppas kunna dubbla stipendiebeloppet från 25 000 kronor till 50 000 
kronor. 
 
Ungdomskommittén 
DNO Edor Oscarsson informerade om kommande Lions Quest-kurser. DNO försöker få till 
stånd en informationsdag för skolledare, som skall betalas av distirktet. Pilotkursen på 
gymnasienivå kommer att genomföras i Väsjö den 3 december. DNO redovisade hur stora 
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kostnaderna för narkotikabruk är och hur betydelselfulla narkotikahundar är för bekämpningen 
av narkotika. 
YEC Johnny Berggren rapporterade från Ölandslägret rullar på. Katalogen med de 
internationella lägren har skickats ut. Målsättningen är att skicka ut 20 ungdomar från distrikt 
101SM. 
 
IT Jan-Erik Thoft 
Jan-Erik Thoft uppmanade ZO att skriva in bland annat zonmöten på hemsidans anslagstavla. 
Protokollet från senaste Distriktsmötet finns på nätet. Jan-Erik Thoft uppmanade tidigare 
distirtksguvernörer att skicka protokoll till honom, så att samlingen kan kompletteras. Det nya 
medlemsregistret avses vara i drift från och med nästa verksamhetsår. 
 
PF-info Torgny Rönnestad 
Torgny Rönnestad vill ha uppgift på kontaktperson i klubbarna senast den 1 decemb3er. Torgny 
Rönnestad har gjort ett förslag till verksamhetslan för PR/info, som klubbarna kan använda samt 
visade en informationsannons för Lions, som var sponsrad av företag och färmed gav ett 
överskott till Lions. 
 


10. Ekonomisk rapport 
Distriktskassören redovisade inbetalningarna från klubbarna. 
 
11. Motioner till Riksmötet 
Distriktsguvernören redovisare en inkommen motion från LC Karlskrona/Jarramas. 
I motionen föreslogs Riksmötet besluta att ge Guvernörsrådet uppdraget att utreda möjligheten 
att reducera antalet former för medlemskap. 
Distirktsrådet beslutade att föreslå Riksmötet att bifalla motionen. 
 
12. Val av distriktets ledarutvecklingsordförande 2004-07-01- 2007-06-30 
Distriktsrådet beslutade att utse Lennart Polstedt till ledarutvecklingsordförande för tiden 1 juli 
2004-30 juni 2007. 
 
13. Nomineringsfrågor 
Distriktsvalsnämndens ordförande Sigvard Johansson redogjorde för bestämmelserna för 
nominering och val av DG, VDG och ZO. Nominering för val till post inom MD skall vara 
Distriktsvalsnämnden tillhanda senast den 31 december. 
 
14. Frågor inför Guvernörsrådsmötet i Åhus: 
Punkten utgick. 
 
15. Bordlagt ärenden: Arbetsordningen 
Distirktsrådet beslutade att bordlägga frågan om att fastställa arbetsordningen. 
 
16. DM-arrangör september 2005 
Distriktsguvernören uppdrog åt Göte Larsson att utreda om distirktsmötet i september 2005 kan 
hållas inom Zon 4. 
 
17. Inkomna skrivelser 
Några skrivelser hade inte kommit in. 
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18. Övriga frågor: 
a. Distirktsrådet beslutade att zonmötena skulle besökas av Zon 1 Johnny Orthagen, Zon 2 Åke 
Hultqvist, Zon 3 Bengt Almqvist, Zon 4 Åke Hultqvist, Zon 5 Torgny Rönnestad och Zon 6 
Berne Fransson. 
b. DG uppmanade klubbarna att köpa Kongresslotter. 
 
19. Distirktsrådets sammanträden: 
DG informerade om att distriktsrådet sammanträder vid följande tillfällen: den 22 januari 2005 i 
Växjö klockan 10:00 och den 16 mars 2005 i Växjö. 
 
20. Mötets avslutning: 
IPDG Berne Fransson tackade DG för ett mycket väl genomfört möte. 
DG tackade Kjell Bladh för att han ordnat förtäringen för kvällen. DG tackade även de 
närvarande för ett konstruktivt distriktsrådsmöte och förklarade mötet avslutat. 
 
 
_________________________ 
Bengt Almqvist 
 
 
 
 
Justeras: 
 
 
 
 
___________________________________  __________________________________ 
Einar Carlsson     Bo Sundström 
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Motion till Lions Riksmöte 
 
Bakgrund. 
Det är en stolthet och en ära att få vara medlem i Lions club. Medlemskap i en global 
organisation med humanitära insatser som främsta mål kännetecknas av något stort. 
 
Att vara meldem ställer många krav på medlemmarna. 
Dessa krav, kombinerat med andra verksamheter som även de ställer krav, gör att man ibland 
ställs inför en valsituation. ”Skall jag vara kvar i Lions eller ….” 
 
Lions club måste vara ”up-to-date” för att kunna vara lockande för nya och gamla medlemmar 
och samtidigt msåte Lionsrörelsen vara så effektiv som möjligt. 
Detta gör att man regelbundet bör se över sina stadgar, verksamheter mm. 
 
I handboken står reglerat i normalstadgarna unde rpunkten ”meldemskap” om de olika 
medlemsformerna  som existerar inom Lions. 
I dagens läge kan en klubb ha inte mindre än sju (7) st olika sorters medlemmar. 
Det kan inte vara rationellt med så många olika sorters medlemmar. Det kan ställa till problem 
bland annat vad gäller medlemsuppföljning, utdebitering av medlemsavgifter etc. 
Inom Multipeldistrikt (MD) 101 finns medlemmar per 2004-10-05 fördelade på olika 
medlemsformer enligt nedanstående tabell: 
 
 
Medlemsform Mutipeldistrikt MD-101 Distrikt 101-SM 
Aktiv medlem 13763 1198 
Allmän medlem 198 26 
Hedersmedlem 49 5 (varav 3 i LC Karlskrona) 
Privilegierad medlem 486 76 
Ständig medlem 15 0 
Associerad medlem 6 0 
Ansluten medlem 68 6 
Totalt antal medlemmar 14585 1311 
Antal avförda medlemmar 201§ 8 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


 


THE INTERNATIONAL ASSOCIATION OF 


L I O N S   C L U B S 
LIONS CLUB     Karlskrona/Jarramas 
MULTIPELDISTRIKTET 101, SVERIGE 
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Förslag. 
Med hänvisning till att Lions club skall vara en rationell organisation föreslår Lions club 
Karlskrona/Jarramas: 


• Att Riksmötet ger Guvernörsrådet uppdrag att utreda möjligheten att reducera antalet 
former för medlemskap. 


 
 
 
 
 
 
Lars Fransson   Bill A. Fridström 
President   vice-president 


THE INTERNATIONAL ASSOCIATION OF 


L I O N S   C L U B S 
LIONS CLUB     Karlskrona/Jarramas 
MULTIPELDISTRIKTET 101, SVERIGE 
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Näsby Park 2005-01-18 
 
 
Till Guvernörsrådet Multipeldistrikt 101 Sverige 
 
 
 
 
 
I samband med den stora jordbävningskatastrofen i Asien har den svenska och internationella 
Lionrörelsen visat sin styrka. Mycket stora pengar har samlats in och direkta insatser i form 
av arbete och material har också förekommit. 
 
Enligt meddelanden från LCIF kommer insatserna att få karaktären av långsiktiga projekt 
vilket är mycket bra då det alltid föreligger risk att hjälpinsatsaer blir alltför kortsiktiga. 
 
Risk finns också att massiva insatser är svåra att kontrollera och att hjälpinsatser ”hamnar i 
fel händer”. Otaliga exempel visar hur hjälporganisationers material skapat svarta 
marknader och att vissa suspekta individer ”gjort sig feta”. Sex års egen erfarenhet av 
bistånd i tredje världen har gett mig belägg för dessa påståenden! 
 
 
Jag skulle därför föreslå att GR utser en ”uppföljningsgrupp” för Sverige som får till uppgift 
att: 
 


• Hålla kontakt med LCIF 
• Kartlägga de direkta insatser som svenska Lionsklubbar genomför 
• Om behov finns åstadkommar samordningsfördelar 
• Ev. åstadkpomma en Multipeldistriktaktivitet mot något av det/de drabbade länderna 


(ex. hen för föräldrarlösa barn, skolor) 
• Utarbeta en strategi för svensk Lionrörelse hur ”vad att göra i liknande händeöser” – 


detta med anledning av att klubbarna ”uppfattar sin roll så olika” ex vid kanalisering 
av pengar! 


 
 
Med Lionhälsningar 
 


 
 
Gunnar Lärka 
LC TÄBY 
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LIONS CLUB VAXHOLM 
DISTRIKT 101-U, SVERIGE 


 
DISTRIKTSGUVERNÖREN FRANK SMITH 
VASSUNDAGRÄND 8 
194 55  UPPLANDS VÄSBY   Vaxholm 2004-10-28 
 
 
 
 
MOTION CASA MIUNATA 
 
Lions Club Vaxholm framför härmed motionen att projektet Casa Miunata återupptas som 
Lions projekt. 
Verksamheten måste säkras så att samtliga mål som sattes upp vid plaerningen av 
ursprungsprojektet uppfylls och att verksamheten på sikt blir självärande. Det behövs pengar 
till lärarlöner och till investeringar för att utveckla verksamheten. En väsentlig uppgift är att 
söka slussa in de”färdigutbildade” i arbetslivet eller att verksamheter skapas för att barnen ska 
kunna driva rörelse av olika slag. En restaurang har bl.a nämnts. 
 
Många Lionsklubbar ger nu bidrag till verksamhten bl.a. till lärarlöner som är en förutsättning 
för att hemmet ska kunna drivas vidare. En uppgift för det nya projekt blir att samordna 
klubbarnas bidrag dör att Lions Sverige ska kunna få insikt i hur mycket pengar som samlas 
in och hur medlen används. 
 
 
Med bästa Lionhälsningar 
 
 
Stig Hallbygård 
President 
 
Telefon: 08-541 376 00 
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Motion från Lions Club Grillby till Riksmötet 2005 beslutat vid oktober månads 
ordinarie klubbmöte 2004 efter förslag från hjälpkommittén: 
 
 
 
LIONS har en unik väl fungerande hjälpverksamhet i så gott som alla världens länder på 
såväl lokala, regionala, nationella som världsomspännande plan. 
 
Världens resurser är idag mycket snedfördelade. Medel finns i de rika delarna av vår  värld 
som skulle kunna ge alla människor en dräglig standard. Trots det lider många i tredje 
världen, och möjligheten att få tillräckligt med mat och kläder samt utbildning etc är för dessa 
människor mycket begränsade. Allra sämst möjlighet att påverka sin situation har de fattiga 
barnen. 
 
Många lovvärda hjälpprojekt finnes inom LIONS-rörelsen på många plan. Dock finns, såvitt vi 
vet, ingen möjlighet att inom vår egen organisation få tilldelning av, eller överföra medel till, 
fadderbarn i tredje världen. 
 
Vi föreslår att riksmötet tar beslut om att ge uppdrag till guvernörsrådet att undersöka 
möjligheten att starta ett internationellt projekt inom LIONS-rörelsen med namnet: ”LIONS 
CHILDREN’S CARE”. 
 
Guvernörsrådet ges då mandat att försöka finna lämplig form för hur man kan förmedla 
kontakt med ”egna” fadderbarn inom LIONS som vi kan stödja genom att sända bidrag från 
våra egna klubbar. 
 
En stor fördel med ett sådant förfarande, istället för att nyttja andra redan etablerade 
organisationer, är bl.a. 
 
dels att inga onödiga administrativa kostnader urholkar lämnade bidrag som annars delvis 
försvinner hos dyra mellanhänder 
 
dels att man säkert vet att medlen verkligen når fram direkt till den hjälpsökande utan risk för 
förskingring etc. eftersom verksamheten skall ligga inom LIONS-rörelsen. 
 
dels att LIONS världsomspännande får ytterligare förbättrat renommé och position om 
projektet ”LIONS CHILDREN’s CARE” får en stpr omfattning och etableras internationellt.  
 
Det vore fantastiskt om ett sådant här projekt skulle kunna ”slå rot” på allvar i stor skala inom 
LIONS_rörelsen efter ett förslag från Sverige. 
 
Grillby 2004-10-28 
För LIONS CLUB GRILLBY 
 
 
 
Helena Hulting  Justus Wahlström 
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Till Lions Guvernörsrådet i Sverige. 
 
Förra året lämnade vi in en motion till riksmötet med förordande om att verka för att försöka 
bilda en ny världsomspännande fadderbarnsverksamhet inom Lions egen organisation. 
 
Våra skäl till detta framgår av fjolårsmotionen som bilägges. 
 
Motionen avslogs efter rekommendation av guvernörsrådet bl.a. med motiveringen att det 
redan finns bra organisationer inom området ex.vis SOS-barnbyar. 
 
I vår motion hade vi ej angivit SOS-barnbyar som den organisation vi kritiserade. 
Eftersom SOS-barnbyar nu dock nämnts vid namn. Kan även vi vara öppna och omtala att 
det var just denna organisation vi avbrutit våra kontakter med (av angivna skäl – läs 
fjolåretsmotionen). Efter detta har även ytterligare missförhållanden framkommit bl.a. att de 
administrativa kostnaderna hos SOS-barnbyar är mycket höga, och att ett flertal mycket 
välavlönade personer finns bl.a. i München. Frågan är om vi inom Lionsrörelsen skall förorda 
att våra insamlade medel går till en sådan halvkommersiell organisation. Vi har ju trpts allt 
egna kanaler som kan nyttjas. 
 
Vidare motiverades avslagsyrkandet med att man ej kunde kräva att klubbar i länder med 
hjälpbehov skulle tvingas handlägga fadderbarnsverksamhet. 
 
Det har aldrig varit vår tanke med programmet ”LIONS CHILDREN’S CARE” att det skall  
påtvingas arbetsuppgifter på klubbar som de ej själva vill engagera sig i. Det finns andra bra 
sätt att arbeta inom Lionsrörelsen, och väl fungerande projekt av världsomspännande 
karaktär har funnits under åren ex.vis Sight First. 
 
Tanken kunde istället vara att bygga upp en världsomspännande fond där de enskilda 
Lionsklubbarna kan insätta pengar för fadderbarnsverksamhet. Givetvis måste sådan fond 
ha en kompetent styrelse som kan bedöma inkomna ansökningar. 
 
Alternativt kan man tänka sig ett register inom LIONS med fadderbarn som förordas av 
LIONS-klubbar i länder med god lokalkännedom om hjälpbehoven, och att de LIONS-klubbar 
som så önskar själva kan tilldelas fadderbarn via detta register. Därefter kan pengar från 
ex.vis vår klubb sändas direkt till de behövande utan höga mellanhandskostnader. 
 
Lösningen på hur uppnå målet med ”egna” fadderbarn inom LIONS-rörelsen är kanske ej 
någon av dessa angivna. Här kan finnas utrymme för förslag från dem som bättre än vi vet 
hur organisationen fungerar på det internationella planet. 
 
De senaste åren har vi ej haft några fadderbarn i vår klubb eftersom vi ej finner någon 
lämplig kanal för överföring av medel. Vi tycker detta är synd och vet att hjälpbehoven är 
enorma på vissa ställen. Här borde LIONS kunna hjälpa till, och jag tror också att vi sklle 
stärka LIONS position i världen om ett väl fungerande program med fadderbarn kunde 
startas. 
 
Med motiveringen: Skam den som ger sig, har vi till 2005 års riksmöte insänt en ny motion. 
 
Med vänliga LIONS-hälsningar 
 
För Lions club Grillby enligt månadsmötesbeslut 
 
 
Helen Hulting   Justus Wahlström 
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Motion från Lions Club Grillby till Riksmötet 2004 beslutat vid oktober månads ordinarie möte 2003 
efter förslag från hjälpkommiittén: 
 
Lions Club Grillby hemställer till Lions Riksmöte 2004 att besluta om att verka för att inom den 
egna Lionsrörelsen starta en världsomspännande fadderbarnsverksamhet för behövande barn i 
tredje världen under namnet: 
 


”LIONS CHILDREN’S CARE” 
 
Lions är en av få organisationer med kontaktnät såväl i insamlarländer som i länder där 
hjälpbehov finns. Detta ger en unik möjlighet att säkert, och utan kostnader utanför vår egen 
organisations kontroll, överföra insamlade medel direkt till de barn som har störst behov. 
 
 
 
Bakgrund till motionen: 
 
Vi har under senare tid letat efter lämplig fadderbarnsverksamhet i tredje världen att stödja 
inom Lions. Vi har dock inte funnit någon sådan verksamhet. 
 
Vår klubb har under många år haft 3 fadderbarn i Indien. Inbetalningar gjordes månatligen till 
en annan organisation med fadderbarnsverksamhet, och vi tyckte att det fungerade bra. För ca 
2 år sedan avbröt vi dock, efter beslut i Lions club Grillby, dessa betalningar av tre skäl: 
 
1) Vi fick information om att en stpr del av de insamlade medlen gick bort i administrativ 


kostnad innan de nådde de hjälpbehövande i Indien. 
 
2) P.g.a. bristande rutiner i den organisation vi använt försvann ett mycket stort belopp 


genom förskingring. 
 
3)  De 3 fadder-”barn” vi betalt för under många år hade uppnått en medelålder av 25 år, och 


trots det föreföll det inte som om organisationen hade avsikt att avbryta utbetalningarna. 
Enligt vårt förmenande måste det finnas andra personer (barn) med större behov. Vår 
avsikt var inte att avlöna vuxna personer, även om dessa kanske hade behov av ekonomisk 
hjälp. 


 
Grillby 2003-10-27 
 
 
 
Tina Axelsson  Helen Hulting 
President i Lions Club Grillby Sekreterare i Lions Club Grillby 
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PM om ”Allt kommer fram * nettot går oavkortat till hjälpverksamhet. 
 
 
Bakgrund: 
Det finns flera saker som gör att ledningen för Lions på nytt bör diskutera ”Allt kommer fram 
*”nettot går oavkortat till hjälpverksamheten”.  
 
 
Det ena är: Att broschyrerna börjar ta slut. Frågan är: ska vi trycka upp dem på nytt? 
Det andra är: Ur marknadsföringssynpunkt och ur PR synpunkt är det inte bra med en slogan 
som måste åtföljas av en förklarande asterix (*).  
Det tredje är: I samband med annonseringen i Asien har vi indirekt ”fått åthutning” av FRII 
och några andra stora organisationer för vårt påstående.  
Det fjärde är: I och med Asien blev vi exponerade för första gången på mycket länge. 
Undertecknad svettades ibland vid användningen av ”Allt kommer fram”. Vi kan räkna med 
en större exponering nu när vi står i begrepp att lansera en Varumärkeskampanj.  
 
Därför måste vi veta och ha absolut ”torrt på fötterna” vad gäller begreppet. Annars ska vi inte 
använda det.  
 
Det finns och sägs att vi inte alltid kan stå upp till 100% för ”Allt kommer fram”.  
Undertecknad tycker att: 
Om vi inte kan göra det ska vi inte använda begreppet. Man kan inte först säga att man inte 
gör, eller gör en sak, och sedan i nästa andetag lägga in en brasklapp och säga men…..  
Det håller definitivt inte att inför journalister veckla in sig i trassliga förklaringar.  
Det måste vara helt klart: Antingen så eller så.  
 
Undertecknad tycker att: 
- Det ska genomföras en kartläggning av huruvida begreppet ”Allt kommer fram” håller. 
- Om det visar sig att begreppet klarar granskning utan asterix ska vi fortsätta säga det och 
därmed trycka upp broschyrer och i övrigt använda det i vår marknadsförning. 
- Om det visar sig att vi inte klarar att leva upp till det rakt igenom och till 100% står vi inför 
ett vägval: 1.Antingen besluta att inte fortsätta använda begreppet. Och därmed inte trycka 
fler broschyrer etc. 2.Eller ändra på våra regler så att vi kan stå upp för ”Allt kommer fram”, 
med andra ord - bli strängare i vår tillämpning. Frågan är då vad det får för konsekvenser för 
exempelvis klubbar.  
- Vad som ska komma istället får bli föremål för fortsatt utredning.  
 
Tilläggas kan att det finns en tagline sedan tidigare för Svenska Lions: Se Handboken om 
Sveriges Lions motto: ”För samhällsansvar och livskvalitet”. 
 
Bromma 2005-01-28 
 
Maud Nordell 
Redaktör/Informatör MD 101 
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Lions Club Vallentuna 


 
Motion till RM 2005 


 
Motion xx 
Angående fullföljande av MD projekt Tjernobyls barn/Novozybkov – Änglagård 
Under RM 2003 i Piteå antogs ovanstående projekt. Enligt projektplanen skall projektet vara verksamt 
fram till och med 30 juni 2006. Under 2003/2004 skulle insamlas en miljon SEK för att finansiera 
renovering av kvinnosjukhuset med BB i den sydryska staden Novozybkov. Fram till 30 juni 2004 
nåddes insamlingsresultatet tack vare allt fint stöd från våra svenska Lionsklubbar. 
 
Bakgrund: Staden är och kommer under oöverskådlig tid att vara drabbad av effekterna från 
katastrofen Tjernobyl 26 april 1986. På kvinnosjukhuset med BB avspeglar sig tydligt effekterna hos 
blivande mödrar, deras foster och födda barn. Kvinnorna behöver omfattande vård och behandling för 
att orka föda. De födda barnen är till 80% belastade med en eller flera sjukdomar som följer dem i 
livet. Kvinnosjukhuset med BB består av två byggnader, den Vita och den Röda. Denna helhet har vi 
valt att kalla Änglagård. Vi vill renovera kvinnosjukhuset med BB till en för Ryssland god standard. 
Redan i Piteå kom dåvarande IP Kay K Fukushima att intressera sig för det svenska prjektet. Genom 
projektledningen lämnades en ansökan om bidrag från LCIF. I juni 2004 beviljades ett bidrag med 
75.000 USD, avsedda för renovering av Röda byggnaden. 
 
Invigning av Vita byggnaden 11 september 2004 
Under 6-13 september besökte 17 Lions och Partners Novozybkov. De fick därvid närvara vid en 
mycket fin och känslomässigt stark invigning av Vita byggnaden. Tydligt framkom att Lions är de 
enda som lovat och håller löfte om stöd. Vita byggnaden är nu i bruk. Samtidigt gjordes en fördjupad 
inspektion av Röda byggnaden inför dess renovering. En svensk bygginspektör fann då, att det behöv 
ytterligare en miljon SEK, utöver de 75.000 USD frånm LCIF enligt ovan, för att på bästa sätt 
genomföra renoveringen av den Röda byggnaden. 
 
Övrig information: Projektet genomför från oktober 2004 en rad olika åtgärder i syfte att söka få in 
den miljon, som nu saknas. Särskilt skall ämnas försäljning av almanackor – ”Ett år för Änglagård 
2005” och vykort med teckningar, som gjorts av barn vid Konstskolan i Novozybkov. 
Samtidigt planeras ett antal inkomstbringande konserter, vars netto avses kunna bidra till strävan att nå 
saknade miljonen SEK. 
Projektet löper till 30 juni 2006. Det synes vara lämpligt att en lägesredovisning sker under RM 2005 
och 2006. Då bör även resultat och erfarenheter från konserterna kunna redovisas. 
 
Sammanfattning: För att kunna slutföra projektet Änglagård krävs, som ovan nämnts, ytterligare en 
miljon SEK. Därefter är kvinnosjukhuset med BB färdigrenoverat enligt den av RM i Piteå antagna 
projektplanen. Sjukhuset torde då vara en av Rysslands bättre kliniker, med rysk standard som grund. 
 
Förslag: Att RM beslutar att tillföra Lions projekt Tjernobyls barn/Novozybkov, Änglagård, en miljon 
SEK för att kunna slutföra renoveringen av kvinnosjukhuset med BB i Novozybkov. 
 
Om ovanstående åtgärder skulle inbringa hela eller stpr del av den ansökta miljonen, så kan 
motionen återtas eller kvarstå till reducerat belopp. 
 
 
LC Vallentuna 
 
 
 
Ulf Näsström   Ragnar Dahl 
President   Sekreterare 
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Arbetsgruppens sammanfattande slutsatser 
 


Huvudsyftet med motion 4 är att begränsa de administrativa kostnaderna genom att 
endast arrangera RM och den internationella kongressen vartannat år. För att genomföra 
förslaget krävs en förändring av de internationella stadgarna och därmed ett beslut på 
den internationella kongressen. 
 
Arbetsgruppen anser att ett sådant förslag med mycket stor sannolikhet inte skulle 
bifallas av den internationella styrelsen eller få acceptans på den internationella 
kongressen. Det måste således till andra arbetsmetoder för att försöka få till stånd en 
förändring. Det är möjligt att med bibehållna årliga RM, förändra utformningen av 
dessa - utan ändring av de internationella stadgarna - för att försöka åstadkomma en 
reducering av kostnaderna för RM. 
 
Arbetsgruppen menar att en möjlig väg till förändring, skulle vara att använda sig av 
s.k. försöksverksamhet (Pilot Programs), som beslutas av den internationella styrelsen. 
Eftersom tvåårsintervaller för den internationella kongressen medför att DG måste 
väljas på två år, har arbetsgruppen analyserat en sådant förändring. 
 
Arbetsgruppen har studerat de ekonomiska konsekvenserna, analyserat övriga 
konsekvenser samt vägt för- och nackdelar med tvåårsmandat för DG mot varandra. 
Arbetsgruppen har även i en enkät till ett antal PDG (30 av 76 har svarat) inhämtat 
synpunkter på en förlängning av mandattiden. Samtliga DG från 94/95 till 03/04 med E-
postadress har tillfrågats.  
 
Att föreslå en förlängning av mandattiden för DG är en mycket grannlaga uppgift. Det 
krävs verkligen att man har argument för en sådan förändring. Arbetsgruppen anser att 
de ekonomiska besparingarna, som bedöms understiga 20 kr per Lion och år inte utgör 
motiv nog.  
 
Det finns klara fördelar med en övergång till tvåårsmandat för DG. Utökade möjligheter 
att arbeta långsiktigt, bättre tillvaratagande av erfarenheter och kunskap, mer tid till 
utvecklingsarbete, anpassning till valen av ID etc. är exempel härpå. Risken att 
rekryteringen av DG-kandidater avsevärt försvåras bedöms emellertid som stor. Skälen 
härtill är bl.a. sammantaget för lång tjänstgöringsperiod i DR och GR, begränsat urval 
av kandidater, allt för omfattande tidsinsats och de höga kostnader som DG själv får stå 
för (30-40 000 kr/år) samt mindre förnyelse genom att få sitter för många år.  
 
De marginella ekonomiska vinsterna ställda mot de fördelar tvåårsmandat för DG 
skulle medföra, utgör inte motiv nog för att föreslå en förändring av mandattiden 
för DG. Arbetsgruppen gör vidare bedömningen att det inte går att bortse från 
rekryteringsproblemen. Därigenom försvinner en av målsättningarna för 
projektet, ett "Pilot Program" avseende tvåårig mandatperiod för DG för att på 
sikt möjliggöra en övergång till tvåårsintervall för den internationella kongressen.  
 
Arbetsgruppen har studerat möjligheten att utan avsteg från de internationella stadgarna 
arrangera ordinarie RM vartannat år och mellanliggande år ett "alternativ-RM". En 
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sådan lösning kan ge besparingar, men det är ytterst tveksamt om ett "alternativ-RM" 
lever upp till kraven på ett årligt möte för en rikstäckande organisation som vår.   
 
Arbetsgruppen föreslår dock med hänsyn till att detta är det mest realistiska sätt 
som i närtid kan leda till en reducering av kostnaderna för RM, vilket är 
huvudsyftet med motion 4 – att GR överväger att ta upp frågan på RM 2005. 
Syftet skulle då vara att undersöka intresset för enfortsatt och djupare analys av 
”alternativ-RM” vartannat år.  
 
För att sänka - eller i framtiden undvika höjningar - av medlemsavgifterna, är det 
arbetsgruppens uppfattning att andra lösningar än ovan studerade måste sökas. 
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1. Bakgrund 
LC Karlskrona/Jarramas föreslog i sin motion till Riksmötet 2004 
"att Riksmötet verkar för att guvernörsrådet ges i uppdrag att utreda formerna för att 
Lions Riksmöten och årliga Convention hålls vartannat år i framtiden och att starten för 
detta skall ske så snart som möjligt". 
GR föreslog RM att bifalla motionen och att uppdra åt GR att utse en arbetsgrupp som 
redovisar resultatet vid RM i Halmstad. 
 
Inför RM yttrade sig GR enligt följande: 
"En utredning om vilka konsekvenser det skulle medföra för Lions organisation om 
Riksmöte och Convention läggs vartannat år måste göras innan förslag till 
stadgeändring kan läggas. Utredningen bör redovisas på Riksmötet i Halmstad".  
 


2. Uppdrag till arbetsgruppen 
= GR:s yttrande inför RM som det framgår av Riksmötestrycket i The Lion, d.v.s. 
"Utred vilka konsekvenser det skulle medföra för Lions organisation om Riksmöte och 
Convention genomförs vartannat år". 
 


3. Arbetsgruppen 
Bengt Grönwall (sammankallande), Frank Smith och Leif Dahlquist.  
Bruno Ahlqvist har inledningsvis medverkat i gruppens arbete. 
 


4. Redovisning av uppdraget 
RM 2004 beslutade att resultatet bör redovisas på RM i Halmstad 2005.   
Vid guvernörsrådets möte i Åhus den 12 - 14 november lämnade arbetsgruppen en 
lägesredovisning och fick klartecken för fortsatt utredning. 
 


5. Tilläggsdirektiv 
Att utreda vilka konsekvenserna blir om intentionerna i motion 4 genomförs, innebär att 
även motionerna 5 och 10 till RM 2004 berörs. Dessa motioner tar, utöver förslag om 
RM m.fl. möten vartannat år, även upp frågor om utökade mandattider från ett till två år 
för ett antal tjänstemän inom vår organisation. GR föreslog i sitt yttrande inför RM i 
Gävle att RM skulle avslå motionerna. Detta blev också RM:s beslut.  
I samband med att arbetsgruppen fick uppdraget avseende motion 4, beslutade GRO, på 
förslag från gruppen, att uppdraget även skulle omfatta förslagen i motionerna 5 och 10. 
 
 


6. Arbetsmetodik 
Ett genomförande av förslagen i motionerna innebär genomgripande förändringar i 
Lions Clubs Internationals stadgar och arbetsordning. Dessa kan endast ändras genom 
beslut vid en internationell kongress. All erfarenhet från tidigare så omfattande 
förändringar är entydiga. Att efter ett riksmötesbeslut gå direkt till den internationella 
styrelsen med ett sådant förslag skulle inte föra frågan framåt eller ge något positivt 
resultat. En möjlig väg till framgång är i stället att använda sig av möjligheten till 
försöksverksamhet s.k. ”Pilot Programs”, som beslutas av den internationella styrelsen. 
Arbetsgruppen bedömer att försök med tvååriga mandattider för DG i ett eller flera 
multipeldistrikt (= Norden) för att sedan – om resultatet från försöken är positiva – 
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arbeta vidare med förändringsarbetet i ett vidare perspektiv, kan vara en framkomlig 
väg. Tvååriga mandattider för bl.a. DG blir nämligen en konsekvens om den 
Internationella kongressen endast genomförs vartannat år. En sådan framställan till den 
internationella styrelsen förutsätter ett riksmötesbeslut i ärendet.  
 
Mot denna bakgrund har arbetsgruppen inledningsvis valt att  
a) studera och konsekvensbeskriva om RM arrangeras vartannat år 
b) d:o vad avser den Internationella kongressen 
c) analysera innebörden av och beskriva konsekvenserna av tvååriga mandattider  
d) dra slutsatser samt lämna förslag till fortsatt handläggning 
 
De ekonomiska beräkningarna och bedömningarna nedan grundar sig på uppgifter från 
vårt kansli och avser senaste utfall samt från Handboken 2004-2005. Arbetsgruppen 
understryker att alla dessa uppgifter i utredningen måste betraktas som ytterst 
översiktliga. Dollarkursen har satts till 8 SEK. I beräkningarna har arbetsgruppen utgått 
från att vi totalt i världen är 1,4 miljoner och i Sverige 14 500 Lions.  
 
 


7. Riksmöten och internationella kongresser vartannat år; konsekvensbeskrivning  
 
7.1 Riksmötet 
Enligt den internationella arbetsordningen (Artikel V, Moment 6) skall varje 
multipeldistrikt hålla ett årsmöte (riksmöte) som avslutas senast 15 dagar före den 
internationella kongressens öppnande. Denna arbetsordning kan endast ändras genom 
beslut vid den Internationella kongressen.  
I stadgarna och arbetsordningen för MD 101 regleras formerna för riksmötets 
genomförande. För ändring av stadgarna och arbetsordningen krävs beslut på RM.  
 
Kostnadsaspekter 
Enligt uppgift från vårt kansli uppgick nettokostnaden, som belastar MD 101 bokslut och 
därmed medlemsavgiften, för RM 2004 till 207 000 kronor. Med RM vartannat år bör i 
princip kostnaderna halveras. Den årliga besparingen per medlem skulle bli cirka 7 kr.  
  
Normalt budgeterar klubbarna ett belopp avsett att minska kostnaden för dem som reser 
till RM och representerar klubben. Arbetsgruppen antar att klubbens bidrag, som årligen 
belastar klubbens AD-kassa, är 1 500 kr. Besparingen skulle således bli 750 kr/år. 
Arbetsgruppen antar också att en genomsnittsklubb har 30 medlemmar, vilket ger 25 kr 
per klubbmedlem. 
 
Sammantaget skulle besparingen vid RM vartannat år uppgå till cirka 32 per medlem och 
år. 
 
För tvååriga RM-intervaller talar: 


 * minskade kostnader = lägre (eller ej krav på höjda) medlemsavgifter enligt ovan 
* bättre tidsmässiga förutsättningar för klubbarna att lämna motioner till RM 
* förutsättningar ges, där så erfordras, för ett remissförfarande i olika frågor 
* personella resurser frigörs för andra Lionsändamål 
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 Såväl för som emot talar:  


* de personer som stadgemässigt skall utses av RM med tvååriga RM perioder, skulle 
   behöva utses för en period av två eller fyra år 
 
 Mot tvååriga RM-intervaller talar: 
* antalet motioner blir så stort att tiden för RM behöver utökas med en dag 
* för mycket ”makt” lämnas över till GR (och VU) 
* färre orter, och därmed Lions, skulle få möjligheter att i positiv anda anordna RM 
* färre tillfällen att direkt påverka organisationen; demokratiaspekten är viktig 
* alltför lång tid till nästa kongress vilket kan innebära att man endera avstår från att 
   motionera eller kommer i samma tidsnöd som med nuvarande system 
* den sociala betydelse som RM medför reduceras eller går förlorad.  
 
Som väntat finns såväl för- som nackdelar med en övergång till RM endast vartannat år. 
Främst med hänsyn till de ekonomiska fördelarna kan dock en övergång till tvååriga 
RM-intervaller övervägas. Eftersom en sådan förändring, som påpekats ovan, 
erfarenhetsmässigt tar lång tid att genomföra, har utredningsgruppen valt att, i avvaktan 
på ett positivt beslut i frågan, studera andra kostnadsbesparande åtgärder inom ramen 
för vad nuvarande stadgar tillåter.  
 
Ett sådant förslag är att fortsättningsvis genomföra riksmöten enligt nuvarande system 
vartannat år och att däremellan arrangera riksmöte där i princip endast formalia står på 
agendan. Utan att pröva frågan hos den internationella styrelsen kan MD 101 vid ett RM 
besluta om formerna för RM inom multipeldistriktet. Stadgemässigt är det således fullt 
möjligt att MD 101 övergår till riksmöten enligt denna variant.  
 
I princip innebär en sådan lösning, beträffande fördelar, endast ekonomiska sådana. 
Nackdelarna med kortvarianten av RM är flera. Sannolikt skulle ett sådant arrangemang 
inte vara tillräckligt attraktivt för långväga Lions. Arbetsgruppen bedömer att mötet inte 
skulle motsvara benämningen ”Riksmöte”. 
 
Kostnaden för RM minskas även om vartannat-års-modellen kan innebära att RM på 
grund av antalet ärenden behöver utökas tidsmässigt med en dag. 
 


7.2 Internationella kongressen 
Av de internationella stadgarna (Artikel VI, Moment 1) framgår att "organisationen 
årligen skall hålla en internationell kongress på tid och plats som fastställs av den 
internationella styrelsen".   
 
Kostnaden verksamhetsåret 2002/2003 uppgick till 1 960 119 USD. Utslaget på 1,4 
miljoner medlemmar blir detta 1,4 USD eller cirka 11 kr per Lion och år. Förenklat, 
skulle vid kongress endast vartannat år, besparingen uppgå till endast 5-6 kr per medlem. 
 
Att genomföra den internationella kongressen endast vartannat år får däremot till följd 
flera andra viktiga konsekvenser. En sådan är att mandattiden för DG utökas till två år. 
Detta framgår bl.a. av MD 101 stadgar (23 §), som i överensstämmelse med de 
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internationella stadgarna (Artikel IV, Moment 3) anger att DG, som installeras av den 
Internationelle Presidenten, har en mandattid från installationen till dess ny DG 
installeras ett år senare. 
 
Arbetsgruppen är medveten om att en förändring av kongressen innebär flera andra 
konsekvenser men väljer - av förklarliga skäl - att bortse från dessa i det fortsatta 
arbetet. 


 
 
7.3    Slutsatser och förslag 


Det finns ekonomiska vinster att göra om riksmöten och internationella kongresser 
genomförs vartannat år. Tvåårsintervall för RM medför den största besparingen, drygt 
30 kr/år och Lionsmedlem, medan en förändring av den internationella kongressen 
endast ger en marginell kostnadsreducering (5-6 kr).  
 
En övergång till tvåårsintervaller för dessa möten/kongresser vartannat år, kräver 
ändring av såväl de internationella som nationella stadgarna/arbetsordningen. Mot 
bakgrund av den "tröghet", som enligt utredningsgruppen kännetecknar ett 
kongressbeslut i ett stadgeärende, bör även andra lösningar, som snabbare leder till 
avsett resultat, undersökas.  
 
Ett sådant förslag är att fortsättningsvis genomföra riksmöten enligt nuvarande system 
vartannat år och att däremellan arrangera riksmöte där i princip endast formalia står på 
agendan. Arbetsgruppen är tveksam till om denna form av RM uppfyller kraven på ett 
RM.  En noggrann konsekvensanalys måste därför genomföras. Även ett "alternativ-
RM" kostar. Klubbarna bör även i detta fall sända delegater till mötet som därmed 
belastar klubbarnas administrativa kassa. Den ev. besparingen kommer därför att uppgå 
till någonting mellan 0 och 32 kr/Lion och år.  
 
Arbetsgruppen anser emellertid att ett "alternativ-RM" vartannat år, är det mest 
realistiska sätt som i närtid leder till en reducering av kostnaderna för RM, vilket är 
huvudsyftet med motion 4, Arbetsgruppen föreslår därför att GR överväger att ta upp 
frågan på RM i Halmstad 2005. 
 
Att direkt föreslå ändrade intervaller för den internationella kongressen bedömer 
utredningsgruppen som mer eller mindre utsiktslös. För att nå framgång - även om detta 
sker på mycket lång sikt - kan en möjlig väg vara att använda modellen med "Pilot 
programs" och då för att genomföra försök med ändrad mandattid för DG inom MD 101 
(eller hela Norden). Frågan om ändrad mandattid för DG måste givetvis underställas 
RM.  
 
   


8.  Ändrade mandattider för DG; konsekvensbeskrivning 
 


8.1 Allmänt 
Befattningen som DG föregås av tjänstgöring som VDG. Detta medför att även denna 
befattning måste innehas under två år. I några distrikt förekommer befattningarna 1. och 
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2. VDG, vilket redan innebär att befattningen VDG innehas under två år. Nuvarande 
ordning innebär att man måste ha varit ZO (och BZO) för att komma ifråga som 
kandidat till VDG. Efter avslutad tjänstgöring som DG följer med ändrad mandattid 
även två år som PDG. Befattningarna VDG, DG och IPDG innehas i en följd. Det kan 
däremot vara uppehåll mellan tjänstgöring som ZO och VDG. Befattningarna BZO och 
ZO kan, även med en mandattid på två år för DG, vara ettåriga, men då sker byte mitt 
under en mandattid för DG. 
 
En ändrad mandattid för DG från ett till två år innebär att man tjänstgör i distriktsrådet 
minst åtta år varav sex år i en följd. Dessa sex år kan reduceras till fyra om befattningen 
IPDG utgår som ledamot av distriktsrådet eller ges en annan inriktning (t.ex. tjänstgör 
endast då särskilda behov föreligger).   
 
Arbetet som DG upplevs i dag överlag betungande och tidskrävande. En övergång till 
tvååriga mandattider behöver inte innebära att arbetsbördan blir = 2x1 DG-år. Det andra 
av de två åren som DG bör rimligen, bl.a. med hänsyn till erfarenhet och inarbetade 
styrelsemedlemmar, kräva mindre arbetsinsats. Även det första året borde underlättas 
eftersom ”allt inte måste hinnas med detta år”. Samma förhållande gäller befattningen 
som VDG (jfr distrikt med 1. och 2. VDG).  
 
En ändrad mandattid för DG och övriga ledamöter inom distriktsrådet behöver inte 
innebära att distriktsmöten genomförs endast vartannat år. Distriktets Lions får därmed 
möjlighet att under pågående mandattid både påverka och fatta beslut om inriktning av 
projekt, ekonomi och andra viktiga frågor.  
 
Klubbesöken upplevs i dag som mycket givande men tidsmässigt betungande. Med en 
mandattid på två år blir antalet klubbesök – om dessa nu ska fortleva – samma som i 
dag (VDG och DG under två år). VDG kan däremot frigöras helt från denna uppgift. 
Klubbarna får däremot besök endast vartannat år, men då alltid av DG, såvida inte 
övriga ledamöter i distriktsrådet ges denna uppgift. Den Internationelle Presidentens 
uppfattning, att DG:s möte med distriktets klubbar kan ske genom att besöka zonmöten, 
reducerar tidsåtgången och minskar kostnaderna för denna verksamhet avsevärt. 
Givetvis bör klubbarnas önskemål beaktas. 
 
En ändrad mandattid medger att val och installation av DG kan anpassas till valen av 
internationella direktorer, som redan har tvåårsmandat. 50 % av DG i guvernörsrådet 
skulle alltså väljas årligen för att sedan sitta i två år.   
  


8.2 Ekonomiska konsekvenser 
  
Arbetsgruppen har försökt bedöma vad en övergång till tvååriga mandattider för DG 
skulle innebära för den enskilde Lionsmedlemmen. Arbetsgruppen betonar att detta är 
enbart en försiktig bedömning utifrån de fakta gruppen haft tillgång till.  
Den direkta kostnaden (besparingen) för den svenska Lionsmedlemmen kommer inte att 
omedelbart påverkas. Om motionernas förslag skulle realiseras, kommer det att innebära 
lägre kostnad för LCI och på sikt bör den internationella avgiften då påverkas. Hur stor 
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denna förändring kommer att bli är svårt att förutsäga. 
  
Enligt handboken belastades LCI:s kassa 2003/2004 med 3 627 544 USD för 
utbildningen av DG  (=  totalt 738 i världen). Detta ger 4 900 USD eller 39 200 kr/DG. 
Vid utbildning av DG endast vartannat år halveras denna utgift. Härutöver uppgår DG:s 
tjänsteutgifter, som LCI ersätter, till 351 730 USD, vilket ger 475 USD eller 3 800 
kr/DG. Totalt gör detta 43 000 kr per DG.  
Huvuddelen av tjänsteutgifterna utgörs av kostnadsersättningar vid klubbesök. Om 
klubben endast besöks vid ett tillfälle per DG-period, bör även tjänsteutgifterna i princip 
halveras vid en övergång till tvåårsmandat för DG.  
 
Den internationella kostnaden för utbildning till DG och DG:s tjänsteutgifter per Lion i 
hela världen uppgår till 2,8 USD eller ca 22 kr. Besparingen vid tvåårsmandat för DG 
vartannat år skulle då bli ca 11 kr per år och Lion.  
 
Utöver de kostnader som belastar den internationella avgiften finns kostnader i den 
nationella avgiften för utbildning till VDG. Verksamhetsåret 2003-2004 uppgick dessa 
kostnader till 167 500 kr eller cirka 11,50 kr per Lionsmedlem i MD 101.  Besparingen 
vid tvåårsmandat för DG skulle således bli cirka 5-6 kr per Lion och år, vilket 
sammantaget ger 16-17 kr per Lion och år. 
 
Arbetsgruppen bedömer det som utsiktslöst att under en eventuell försöksperiod i MD 
101 få den internationella avgiften nedsatt för Lions i Sverige.   
 
 


8.3 Övriga för- och nackdelar 
 
För tvååriga mandattider talar: 
* mer tid och ökade möjligheter för utvecklingsarbete 
* långsiktiga (mer än ettåriga) projekt underlättas 
* distriktriksrådet samtrimmas och blir effektivare 
* som det är nu hinner DG  ”inte bli varm i kläderna” förrän det är dags att lämna över 
* lägre intensitet i arbetet – mindre årlig arbetsbörda 
* medger en annan arbetsmetodik - mindre årlig arbetsbörda 
* alla klubbar får besök av DG (vid bibehållna klubbesök) 
* tjänsten som VDG och utbildningen till VDG blir mindre intensiv än f.n. 
* befattningen som VDG kan nedprioriteras och förenklas (jfr distrikt med 1.  
   och 2. VDG) 
* VDG behöver ej avdela tid för klubbesök 
* bättre kontinuitet i GR genom att bara hälften av DG väljs in varje år 
* större/bättre möjlighet att påverka arbetet i VU och GR 
* anpassning av val till internationella direktorer  
  
 
Mot tvååriga mandattider talar: 
* redan svårt att rekrytera till befattningen som DG – ingen kö precis 
* tvååriga mandattider skulle verka avskräckande (i varje fall inledningsvis  
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   innan arbetsrutiner hunnit ändrats) 
* VDG i två år ej positivt då det är till posten som DG vederbörande kandiderat till 
* fem till sex år i distriktsrådet och dessförinnan tjänst som ZO och BZO (också  
   i distriktsrådet) kan inverka negativt på viljan att ta på sig uppdrag i MD 
* antalet kandidater som förvärvsarbetar minskar på grund av den längre tid man  
   binder upp sig för 
* en förvärvsarbetande DG kan få svårt att få arbetsgivarens acceptans för att avsätta 
   tillräckligt med (arbets-)tid för att lösa uppdraget som DG under en tvåårsperiod 
* omfattande tidsåtgång vid oförändrad arbetsmetodik 
* färre får chansen att inneha viktiga och intressanta befattningar (dock ingen kö nu!) 
* förnyelsen inom organisationen begränsas 
* nu gällande ersättningsnivåer täcker inte utläggen/kostnaderna för den enskilde 
* ytterligare kostnader för vid möten deltagande partner  
* risk att svenska försvinner som ”officiellt språk” vid det internationella kontoret  
   eftersom för få DG utbildas inom denna språkgrupp  
 


8.4 Enkät till PDG  
 
För att ytterligare belysa frågan om tvåårsmandat, har arbetsgruppen inhämtat synpunkter 
från ett antal PDG. I ett brev (E-post) till 76 PDG (=samtliga DG fr.o.m. 1994/95 som har 
E-postadress) ombads dessa besvara ett antal frågor. 30 PDG har varit vänliga att ta sig 
tid att besvara enkäten, i vilken (i stora drag) följande frågor ställdes: 
 
* Skulle du accepterat vara DG i två år? 
* Hur bedömer du att resultatet/ditt arbete som DG skulle påverkats? 
* Anser du att (och i så fall hur) rekryteringen till DG skulle påverkas? 
* Var du anställd, egen företagare eller pensionär vid tiden för DG? 
 
 I sammanställd form innebär svaren: 
 
* Av de 30 som svarat, var under DG-året 9 st egna företagare, 11 st anställda och  
   10 st pensionärer. 
* Knappt hälften  (14 st) skulle utan förbehåll ha accepterat ytterligare ett år som DG. 
* Av dessa är (var) 6 st egna företagare. 
* Ytterligare 6 st skulle ha accepterat en förlängning under förutsättning av vissa 
    förändringar (ekonomisk ersättning, ändrat arbetssätt etc.). 
* De som under DG-året var anställda är mer negativa eller tveksamma till en förlängning  
   av mandattiden. 
* 7 av 10 pensionärer, varav 3 st med förbehåll, är positiva till tvåårsmandat. 
* Huvuddelen av de som är positiva till utökad mandatperiod, anser att rekryteringen till  
   DG inte skulle påverkas, medan de som är negativa bedömer att rekryteringen skulle 
   försvåras. 
* Flera tar upp och understryker kostnadsaspekten; det kostar att vara DG! 
 
Arbetsgruppen, som hoppades att mer än knappt 40 % av tillfrågade PDG skulle besvara 
den kortfattade enkäten, kan – trots att det är svårt att se entydiga tendenser – konstatera 
att många av de för- och nackdelar som redovisas ovan under p 8.3 understryks i 
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enkätsvaren. Ett par andra slutsatser från enkäten är att 
 
* vid DG-tillfället egna företagare och pensionärer är mer positiva till ett andra DG-år 
    än anställda 
* de höga kostnaderna, som DG-åren medför (ca 30-40 000 kr/år), kan även kan begränsa 
   urvalet av DG-kandidater. 
* flera konstruktiva förslag till ändringar i organisation och arbetssätt m.m. har lämnats  
   och som bör bli föremål för behandling i annan ordning (bör bevakas av VU). 
 
  


8.5 Slutsatser och förslag 
  
Kostnaderna för utbildning till VDG och DG skulle i princip halveras vid en utökning av 
mandattiden för DG till två år. Även DG:s tjänsteutgifter skulle minska. Sammantaget 
skulle den internationella (och nationella) avgiften kunna reduceras med mindre än 20 
(16-17) kronor/år och lionsmedlem. Denna summa utgör inte motiv nog för att från 
ekonomisk synpunkt föreslå en förändring av DG:s mandattid. Man ska också ta i 
beaktande att om den enskilde lionsmedlemmen tjänar några kronor på förändringen, 
kommer ett antal lions, som vill ta på sig ansvaret att vara med och leda vår organisation, 
att drabbas av ökade kostnader med flera 10 000-tals kronor för det andra DG-året. 
Alternativet är att finna andra former för ersättning av DG:s kostnader, varvid den nyss 
åstadkomna besparingen direkt skulle utraderas och kanske i stället leda till ökade 
administrativa kostnader. För vi vill väl inte att den som tar på sig att vara DG skall 
behöva betala allt för stora belopp (30-40 000 kr/år) ur en ficka eller att DG-tjänsten 
endast ska vara förbehållen ”välsituerade pensionärer”, som någon i enkäten uttrycker 
det.  
 
Det krävs således andra motiv för att föreslå en förlängning av mandattiden för DG. 
Utökade möjligheter att arbeta långsiktigt, bättre tillvaratagande av erfarenheter och 
kunskap, mer tid till utvecklingsarbete, anpassning till valen av ID etc. är viktiga fördelar. 
Å andra sidan väger synpunkter som svårigheter med rekryteringen av DG-kandidater 
mot bakgrund av sammantaget för lång tjänstgöringsperiod i DR och GR, begränsat urval 
av kandidater och allt för omfattande tidsinsats samt mindre förnyelse genom att få sitter 
för många år tungt i den andra vågskålen. 
 
Mot bakgrund av de mycket marginella besparingarna – eller rent av utökade kostnader 
vid andra former för ersättning av DG – samt med hänsyn till de befarade 
rekryteringsproblemen, anser arbetsgruppen att det inte finns skäl att föreslå en 
förändring av mandattiden för DG.    
 
 


 
 
 
 
 
 







Bilaga 93 
 
RM-motioner 4, 5 och 10 RAPPORT Sida 12 (12) 
Arbetsgruppen 2005-01-10 
 
 


leif.dahlquist/lions/utredning/rm/rapport 


 








Bilaga 66e 
Lions Clubs International 
 
 
Multipeldistrikt 101 Sverige 
 
 
Tappvägen 24 
168 65  Bromma 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Motion till Riksmöte 
 
 
 
 
Från distrikt 101 A, Lions Club Smeden Eskilstuna inlämnas bifogad motion till Lions Clubs 
International’s, Multipeldistrikt 101, Sverige, Riksmöte 2005. 
 
 
Motionen som avser prostatacancer och föreslår en samlad aktivitet för denna sjukdom har 
behandlats och erhållit stöd, vid såväl distirktsmötet våren 2004, som extra distriktsmöte hösten 
2004 samt vid Distriktsrådsmöte i september. 
 
 
Tyresö den 15 november 2004 
 
 
 
 
Bo Sahlén 
Distriktsguvernör 
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Eskilstuna 03.10.30 
 
Till 
DG Jan E. Huldt 
Ärenden: Motioner 
 
 
Varje år drabbas ett stort antal personer i Sverige av protatacancer. 
Vår klubb föreslår därför en ”riktad/öronmärkt” insamling till medel för 
att bekämpa denna sjukdom. 
Kan det rent av bli en Riksaktivitet ? 
Kanske vore någon TV-kanal intresserad av att deltaga ? 
 
Bakgrunden till denna motion är: 
Att Prostatacancer är vår vanligaste cancersjukdom. 
Att Prostataproblem drabbar 80% av alla män. 
Att Männens okunnighet gör det bara upptcäks c:a 8000 nya fall/år. 
Att Prostatacancer är vår dödligaste cancerform. 
Att Nå ut till fler män som fått diagnosen prostataproblem. 
Att Göra pr4oblemet synligt i samhället. 
Att Det ges möjlighet till en egen screening (PSA-test). 
Att Allmän screening skulle förlänga livet på många män. 
Att Få likställighet  med bröstcancerkvinnorna i socialstyrelsens ögon. 
Att Sprida information som kan mana till efterföljd och de underlag för 
diskussion med läkare. 
 
 
Med Vänlig Hälsning 
 
 
Jan Strengell 
Lions Club Smeden Eskilstuna 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


 


Eskilstuna 03 10 30  Lions prostatacancer 
 


LIONS CLUBS INTERNATIONAL 
DISTRIKT 101-M, SVERIGE 







Bilaga 66e 
 
 
 


Blodprovet PSA 
PATIENTINFORMATION 


 
 
 


Halten av PSA (Prostataspecifikt antigen) kan mätas i blodprov och användas för att upptäcka 
prostatacancer i ett tidigt skede. Det är emellertid inte visat att man genom att kontrollera PSA hos 
symtomfria män verkligen minskar deras risk at avlida i prostatacancer. Därför rekommenderar vi att 
man tar del av nedanstående information innan man beslutar sig för att kontrollera sitt PSA. 
 
Prostatacancer är den vanligaste cancerformen i Sverige. Risken att drabbas är omkring 8%, dvs en 
av tolv män får sjukdomen under sin livstid. Efterosm de flesta får sjukdomen vid hög ålder är risken 
att avliga i sjukdomen cirka 5% (en av 20 män). Risken att få prostatacancer ökar om man har nära 
släktingar som haft sjukdomen. 
 
Prostatacancer kan botas om den upptäcks innan den spridit sig utanför prostata-körteln. I ett så 
tidigt skede har sjukdomen sällan givit upphov till symtom, men halten av PSA i blodet är oftast 
förhöjd. Tyvärr förekommer förhöjda PSA-värden även hos en del män som inte har prostatacancer. 
Omkring var tionde man har ett förhöjt värde. Dessa rekommenderas ytterligare undersökning med 
ultraljud och provtagning med nålstick från prostatakörteln via ändtarmen. Hos en tredjedel av de 
som genomgår sådan provtagning finner man cancer. 
 
Cancertumörer i prostata som upptäcks hos symtomfria män på grund av ett förhöjt PSA-värde är 
vanligen små, vilket ger goda utsikter till bot med operation eller strålbehandling. Operationen för 
med sig en stor risk för impotens (ofta behandlingsbar) och en viss risk för urnläckage. 
Strålbehandlingen prslar impotens i runt hälften av fallen medan en del får lätta till måttliga 
tarmbiverkningar. I en del fall lyckas man dock inte bota pati3enten trots att cancern upptäcks med 
hjälp av PSA. 
 


• Hälsoundersökning med PSA kan alltså förbättra möjligheten till bot för män som utvecklat 
prostatacancer. Det finns emellertid även nackdelar med att kontrollera PSA hos symtomfria 
män. 


• D3et finns en risk att små, långsamt växande tumörer som aldrig hunnit att utvecklas till 
symtongivande cancer upptäcks och behandlas i onödan. Utan PSA-provet hade dessa män 
sluppit både utredning och biverkningar av behandlingen. 


• Åtskilliga män som inte har cancer får genomgå ytterligare undersökningar, ofta vid 
upprepade tillfällen, vilket kan leda till oro och obehag. 


 
Följande riktlinjer anser vi bör gälla för PSA-provtagning: 


• För män med symtomgivande prostataförstoring eller undersökningsfynd talande för 
prostatacancer ska PSA ingå i utredningen. 


• Män med två eller fler nära släktingar med prostatacancer kan rekommenderas årlig 
provtagning från 40-50 års ålder upp till ca 70 år. 


• Övriga män kan inte generellt rekommenderas att kontrollera sitt PSA, men kan efter att ha 
tagit del av ovanstående information på eget önskemål göra det mellan 50 och 70 års ålder. 
Äldre män och män med någon allvarlig sjukdom bör inte kontrollera sitt PSA annat än vid 
misstanke på prostatacancer. 


 
Sydsvenska prostatacancergruppen 
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Eskilstuna  03.10.30 
 
 
Motion ställd till: 
Distrikt 101 OM 
Jan E. Hulth 
 
 
Varje år drabbas ett stort antal personer i Sverige av Prostatacancer. 
Vår klubb föreslår därför en ”riktad/öronmärkt” insamling till medel för att bekämpa denna sjukdom. 
Kan det rent av bli en Riksaktivitet ? Kanske vore någon TV-kanal intresserad av att deltaga ? 
 
Bakgrunden till denna Motion är: 
 
Att Prostatacancer är vår vanligaste cancersjukdom. 
Att Prostataproblem drabbar 80% av alla män. 
Att Männens okunnighet gör det bara upptcäks c:a 8000 nya fall/år. 
Att Prostatacancer är vår dödligaste cancerform. 
Att Nå ut till fler män som fått diagnosen prostataproblem. 
Att Göra pr4oblemet synligt i samhället. 
Att Det ges möjlighet till en egen screening (PSA-test). 
Att Allmän screening skulle förlänga livet på många män. 
Att Få likställighet  med bröstcancerkvinnorna i socialstyrelsens ögon. 
Att Sprida information som kan mana till efterföljd och de underlag för diskussion med läkare. 
 
 
 
Med Vänlig Hälsning 
 
 
Jan Strengell 
Lions Club Smeden 
Eskilstuna 
 
 
_______________________________________________________________________________ 
Vid distriktsrådsmöte nr 3 i Kimstad, tillstyrktes motionen och rådet föreslår Distriktsmötet att ge 
humankommittén i uppdrag att utreda frågan och komma med förslag på åtgärder. 
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Information om patientföreningen Prostatabröderna 
Prostatabröderna är för närvarande över 700 st. Hela den idéellt arbetande styrelsen med en ”eldsjäl” till 
ordförande arbetar frenetiskt med alla förekommande arbetsuppgifter. 
Prostatacancer är vår vanligaste cancersjukdom, drabbar 80% av alla män. Varje år diagnostiseras över 7000 
nya fall. Årsavgiften i föreningen är 60kr. Att avgiften är så låg beror på att styrelsen tycker att ingen ska 
behöva bli avskräckt för avgiften och ej ha råd att vara med. Det är viktigt att vi blir många för att få mer 
tyngd i samtal med mydigheterna och när det gäller forskning. 
Det är tyvärr så att de flesta män som råkar ut för Prostatacancer inte vet om att vi finns. Med de begränsade 
resurser vi har blir det svårt att nå ut till allmänheten som vi skulle önska. Även icke drabbade kan ha stpr 
nytta av att känna till fakta, problem och konsekvenser i samband med prostatacancer. 
Tack vare enskilda givare t.ex. de som skickar en extra slant i samband årsavgiften så håller sig föreningen 
flytande. 
Det begränsar dock styrelsens idéer om att kunna förverkliga olika projekt som ligger i föreningens intresse. 
De viktigate är nedanstående fyra. 


1. Att nå ut till fler män som fått diagnosen prostatacancer bl.a. genom att få ut mer information till 
sjukhus och berörda läkare att det finns en stödförening som heter Prostatabröderna. 


2. Att mer pengar går till forskningen när det gäller prostatacancer. 
3. Att få möjligheter till egen forskning med tyngdpunkt lagd på matens betydelse och kan vissa ämnen 


ha cancerstrypande effekt. I Japan är procenttalet 2%. Vid flytt får de lika höga tal. 
4. Att det ges möjligheter till egen screening (PSA-test). 


 
Vad är Prostatabrödernas målsättning i stort. 


A. Ställa upp för /Gubbar” som så önskar. 
B. Bedriva utbildning 
C. Ta fram information 
D. Verka för bra samarbete med sjukhus och andra myndigheter 
E. Göra vårt problem synligt i samhllet. 


 
1 . Föreningen skickar ut en matriekl på ala medlemmar som förutom namn adress och tele-nr om med en 
kodbeteckning vilken typ och vilken behandling vedebörande har fått. Detta medför att man kan ta kontakt 
närmaste person med samma typ som man har själv. Att utbyta erfarenheter är ett sätt att lugna sina ofta 
upprörda känslor när man nyss fått besked att man har prostatacancer, i många fall har läkaren ringt och utan 
stödjande uppföljning. 
2. Minst fyra gånger på året får vi ett brev som innehåller matrikeljustering dessutom informaton som t.ex. 
senaste rön, det kan gälla mediciner eller mat som kan vara intressant för oss. Det han handla om att vi inte får 
några pengar från Cancerfonden eller Socialstyrelsen. Att bröstcancaerkvinnorna fick första halvåret 
föregående år en miljon kronor till stödverksamhet. Varför får inte vi ? Jo, vi har inte vågat ge pffentlighet åt 
vår situation och nu när vi vågar, har och får vi inga medel på grund av vår tidigare osynlighet. Ett ekorrhjul 
där rundgången måste brytas. Under året skickar vi ut runt 2000-försändelser och över 12 000.- går till 
frimärken. 
3. Vi skickar ut videoband som lån till alla som önskar. Dessa band som varierar mellan 20-35 minuters 
speltid förklarar olika problemställningar. Dessa band behandlar Prostata-förhårdnad, Hormonbehandling vid 
Prostatacancer och Smärta. 
4. Två gånger om året träffas vi på ett möte i Stockholm där det varje gång varit ett tema med fördragshållare 
läkare eller andra personer som direkt har anknytning till prostatacancer. På dessa möten finns även tid för 
frågor, diskussioner och även samtal sinsemellan. 
5. Vi har öppet en kväll i veckan mellan 17:00-19:00 i en lokal på Brännkyrkogatan 26. För lite mer 
informella samtal. 
 
Med den målsättning och detta program är det ett konstant bekymmer för styrelsen nämligen ”Pengar”. 
 
Hoppas att du hjälper oss att sprida stöd och kunskap. Bi aktiv, det är en billig försäkring. 
  
 Postgiro 901313-7  www.prostatabroderna.a.se 
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Varierande prognos vid upptäckten av prostatacancer  
genom ett enkel blodprov, manlig screening , kallat PSA 
 
 
PSA står för Prostata specifikt antigen. Blodprovet bygger på att prostata avger ett 
specifikt ämne och det betyder att man har en tumör. Ju höfre tal desto mer 
alarmerande. Risk för dottertumörer. PSA över 10 skall alltid undersökas av specialist. 
 
 
Prognosen är beroende av vilket stadium cancern upptäcks och hur pass elakartad den 
är. Bäst är om den upptäcks tidigt och har hög differentieringsgrad=relativt godartad. 
Ju senare den upptäcks ju lägre differentieringsgrad och sämre prognos. 
 
 
Det finns ingen säker metod som kan skilja snäla från elakartade tumörer på ett tidigt 
stadium. Man hoppas att i framtiden via tumörernas avrsmassa s.k. DNA-analyser 
kunna ge svar på detta. Då kanske endast de med ”inneboende” tendens att sprida sig 
behöver behandlas. 
 
Vi behöver lära oss mer om de faktorer som påverkar tumörbildning och tillväxt. För 
lite forskning inom området. 
Önsketänkandet är att hutta den gen i arvsmassan som påverkar cancertumören i 
prostata. Forskning i USA och Umeå pågår, men det är lite som att hitta en nål i en 
höstack. Vi kan bara hoppas. 
 
 
Bli aktiv, det är en bilig försäkring. Din enklaste insats är att stödja med valfritt belopp. 
 
Stödmedlem i föreningen Prostatabröderna kostar bara 60 kronor per år. 
 
 


Postgiro 901313-7 
Statligt kontrollerat 90-konto 








Bilaga 94 


Förslag 
Varumärkeskampanj för Lions   
 
Bakgrund 
Enligt RM-beslutet i Gävle (Förslag 3) har under innevarande år genomförts en intern 
utbildnings/informationskampanj riktad till våra medlemmar. Utbildningsdelen baseras på 
”Stegen” och informationsdelen skall ha ökat klubbarnas vilja och beredskap att ta emot nya 
medlemmar samt ge tips hur man får tag på och informerar potentiella nya medlemmar. 
 
Ansvaret för genomförandet av den interna kampanjen vilar på Framtidskommittén med stöd 
av tidningen The Lion samt MD’s hemsida. En mycket viktig del av denna kampanj är att nå 
ut till samtliga ZO och i förekommande fall BZO. Den 5,6 februari 2005 anordnades ett 
seminarium för dessa. De är nu viktiga ambassadörer för att föra vidare budskapet internt 
ända ut till medlemmarna i klubbarna.  
 
Skälet till uppdelning på en intern och en extern kampanj är att höja beredskapen hos våra 
medlemmar att kunna berätta om vår verksamhet när väl den externa kampanjen ökar 
medvetenheten om och nyfikenheten på Lions från allmänheten. ”- Det värsta som kan hända 
när man lagt pengar på reklam är att man inte kan leverera när efterfrågan kommer”. 
 
Extern kampanj 
Syfte 
Att hos en specificerad målgrupp öka kunskapen om Lions och vad Lions står för och 
därigenom i förlängningen få fler medlemmar till Lions. Kort sagt: Visa vad Lions uträttar.  
 
Målgrupp för kommunikation 
Män och kvinnor, 40+, som är intresserade av föreningsverksamhet och som ger mer än 1000 
kr per år till välgörande ändamål. Enligt mätningen Orvesto Konsument 2003:3 ger närmare 
en miljon personer (53% kvinnor) i Sverige mer än 1 000 kr per år till välgörande ändamål. 
Av dessa är en tredjedel (ca. 300 000) intresserade av föreningsverksamhet.   
(Under 2004-2005 var det avsevärt fler som gav pga Tsunamikatastrofen.)  
  
Kreativ utformning 
Annonsen planeras att byggas upp med humor och självdistans i illustrationer samt en 
informationsrik textdel. 
   
En av Sveriges mest framgångrika reklambyråer (åkestam.holst) har utan kostnad för Lions 
tagit fram ett antal skisser på den kreativa utformningen. Åkestam.holst blev utsedda till Årets 
Bästa Byrå år 2003. Bland andra kunder märks Puma international, Astra Zeneca, H&M, 
UNICEF, NEC, Svensk Tenn, Posten, Procter&Gamble med fler.  
 
Mediaval 
En av Sveriges mest erfarna mediakonsulter (C.G. Lindgren hos MBP Outcom AB) har helt 
gratis för Lions genomfört ett antal datakörningar (bl.a. Orvesto Konsument) för att få fram 
den mest kostnadseffektiva annonseringen. Han har dessutom kostnadsfritt ytterligare 
finslipat mediaplanen med hänsyn till målgrupp, täckning och frekvens. 
 
Finansiering 
För att uppnå nödvändig nationell räckvidd och frekvens krävs en annonseringsbudget om 
minimum brutto ca. 2 MSEK per år. 
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Vi räknar med att kunna förhandla oss till en avsevärd rabatt hos media med hjälp av vår 
ställning som ideell organisation.  Vidare räknar vi med att fullt ut kunna utnyttja möjligheten 
att få matchande PR-bidrag från Lions Clubs International, vilket innebär att LCI betalar 50% 
av kostnaden för den externa kampanjen. För genomförande av kampanjen måste RM 2005 
godkänna en extra temporär höjning av medlemsavgiften. Beräkningarna startade vid 100:- / 
medlem / år i tre år. Senaste beräkning är att vi kan uppnå målsättningen med 38:-/ medlem 
och år i tre år, alternativt 100 kr per medlem under ett år för tre år, baserat på 14 500 
medlemmar.    
 
Förutsatt att annonseringen genomförs kommer byråns arvode att bli 10% av verklig kostnad 
för införandena i media. 
 
Stödjande insamlingsaktivitet 
En stor nationell Lion-aktivitet med ett tydligt angivet syfte, som i tid samordnas med 
annonskampanjen, skulle avsevärt höja genomslaget hos allmänheten. Vi har bett 
Humankommittén om förslag till aktivitet. 
 
Tidsplan 
I ursprungsplanen är annonskampanjen avsedd att löpa tre år med två annonseringsperioder 
per år. En utvärdering och effektmätning skall ske efter ett år.    
Tanken är att kampanjen ska starta hösten 2005 och pågå i tre år.  
 
Förslag till beslut:  
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att: 
- Säga ja till att genomföra Varumärkeskampanjen för Lions enligt förslaget och att ge 
arbetsgruppen för Varumärkeskampanjen i uppdrag att genomföra förslaget.  
- Att därmed införa en extra uttaxering av antingen 38 kronor per medlem och år i tre år. 
- Alternativt att göra en extra uttaxering av 100 kronor per medlem år 2005/2006 för tre års 
annonsering. 
  
Gävle och Stockholm, 2005-01-28 
Arbetsgruppen: 
 
Bruno Ahlqvist   Maud Nordell 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Rapport annonskampanj GR nov04 








LC Perstorps styrelse 
OBS en justerad upplaga utskriven 041016. 
 
Motion från LC Perstorp till RM 05 
 
 
 
Vår erfarenhet från riksmöteshandlingar är att många av delegaterna inte helt har förstått vad 
motionen eller förslaget går ut på. Dessutom är det ofta att mindre än 50% av landets klubbar har 
av olika skäl har möjlighet att skicka delegater till RM. Detta gör att omröstningen inte resulterar i 
ett beslut som följer vad Sveriges klubbar vill. 
Vi har enbart RM en gång per år och ett felaktigt utfall av omröstningarna kan få negativa 
konsekvenser för medlemmarnas syn på Lions. Vårt förslag är att ZO och DG i respektive distrikt 
föredrager motioner och förslag på DR, Zon möten pch klubbmöten. Samtliga klubbar skall få 
motioner och förslag på remiss skriftligen via sitt distrikt och då gärna med eventuell förklarande 
text från vad som framkommit på DR och Zonmöten. DG kan få motioner sig tillsänt innan det 
kommer i tryck i The Lion. Klubben skall sedan per mail eller i förekommande fall per brev lämna 
uppgift på hur klubben ställer sig. Mail och brev skickas till DG eller annan som DG utser att 
sammanställa distriktets klubbars svar. Exempelvis redovisas på RM att 67% av distriktets 
klubbar stöder GR:s förslag eller den aktuella motionen. Om frågorna har tvingats ned på 
klubbnivå och klubbarna lämnar vidare sin syn på frågan ökar det demokratin i organisationen och 
klubbarna känner att de kan påverka. Svaren kommer då bättre att spegla hela distriktets syn och 
inte enbart idag DR:s syn på de aktuella motionerna och förslagen. 
 
 
Avståndet från GR, DR till klubb är enligt vår erfarenhet allt för stort. Viktigt att samtliga klubbar 
får möjlighet att ta ställning i för Lions viktiga frågor. Vi har demokrati men för att demokrati 
skall fungera måste det finnas en möjlig tvåvägskommunikation som når alla klubbar och gör att 
utfallet av omröstningar känns rätt. 
 
Våra stadgar och arbetsrodning säger att det är delegaterna på riksmötet som fattar beslut och 
denna motion har inte för avsikt att omgående ändra på detta. Vid omrötsningen på RM får nu de 
närvarande delgaterna en bättre bild på hur landets klubbar ser på frågorna och detta kan vara en 
vägledning vid omröstningen. Men när ovanstående förfaringssätt har fått verka några år och 
utvärderingen visar att det är en väg som landets klubbar vill gå kan det vara tid att låta resultatet 
av klubbarnas svar direkt ligga till grund för slutliga beslut. 
 
Vi föreslår därför att detta remissförfarande skrivs in i vår arbetsrodning att börja 
medverksamhetsåret 2005/2006. Viktigt att förfarandet införes under hösten 2005 så att 
omröstningen vid RM 2006 har följt detta remissförfarande. 
 
 
Lions klubb Perstorp 
 


 
 
Magnus Bexell LC Perstorp President 2004/2005 
 







 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokollsutdrag 
 
 
 
 
Vid distriktsrådet möte i Slöinge den 20 november beslutades: 
 
 
” § 12. Övriga frågor: 
 


a) Motion från LC Perstorp som i stort går ut på att ZO ska dra samtliga 
motioner inför kommande riksmöte på sina zonmöte. DR stöder förslaget.  
Bilaga 3. ” 
 
 
 
 
 
 
 
 


Huskvarna den 21 november 2004 
Åke Björkman 
DS 


 


Lions Clubs International 
Distrikt 101 SV 


 
______________________________________ 
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2005-01-07 
 


Guvernörsrådet 
 


 
 
 
Förslag  
Angående tillägg till §28 i klubbstadgan 
 
Klubbstadgan § 28 har haft samma lydelse sedan årtionden tillbaka Någon motsvarighet i de 
internationella stadgarna finns inte. I den internationella styrelsens policyhandbok finns dock 
en formulering som ger en bakgrund till vad vår klubbstadga § 28 handlar om. Där finns 
nämligen följande formulering i kapitel 15 (här återgivet i koncentrat): Ingen Lionklubb …. 
får begära medel eller hjälp av materiellt eller kommersiellt slag av annat distrikt utan den 
distriktsstyrelsens godkännande. 
 
Klubbstadgan § 28 första stycket ”Klubben får inte begära medel från en annan Lions Club” 
kan således sägas, ha viss täckning i den internationella policyn. Andra stycket i § 28 om att 
”en klubbövergripande aktivitet av större omfattning skall tillställas DG före klubbens beslut” 
handlar emellertid om en distriktsintern angelägenhet och därför behöver man inte söka stöd i 
den internationella policyn. 
 
Vad som inte regleras i § 28 är det fall när en klubb hittar på en försäljningsaktivitet såsom 
julskiva, julkort, adventskalender osv vilka erbjuds klubbar inom MD att rekvirera och i sin 
tur sälja. Det är dock möjligt att med stöd i den internationella policyn formulera ett tillägg till 
§ 28 enligt följande: Förslag om en försäljningsaktivitet eller insamling som en klubb vill 
skicka till samtliga klubbar inom MD skall via den egna DG underställas guvernörsrådet för 
beslut. 
 
Förslag 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2005 besluta 
 
Att klubbstadgan § 28 kompletteras med ett tredje stycke enligt: 
 
Förslag om en försäljningsaktivitet eller insamling som en klubb vill skicka till samtliga 
klubbar inom MD skall via den egna distriktsguvernören underställas guvernörsrådet för 
beslut. 
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      Bilaga  100 
Skellefteå 2004-12-31 
 
 
Lions 101 MD 
 
 
Att: GRO-VU-Guvenörsrådet 
  
Presstalesman 
 
Vi får kontinuerlig information om katastrofen i Asien. Den svenska regeringen har fått hård 
kritik för att den inte agerat snabbare och mera kraftfullt.  
Ett snabbt agerande tyder på vaksamhet och proffsighet, en känsla för att snabbt kunna vara 
till nytta. Tidigt såg vi inslag om radiohjälpens insamling, röda korset m.fl. men var  
fanns Lions? 
 
Vi vet att det är just tillfällen som dessa som väcker folks känslor och vilja att hjälpa 
Låt Lions hjälpa. Jag tror att det är dags för lions att arbeta mer långsiktigt. 
Vi måste snarast engagera en presstalesman som kan skapa goda kontakter med media och 
som på ett tydligt sätt kan framföra våra mål. 
Information och tydlighet utan dessa två kommer Lions inte att kunna hävda sig som ideell 
organisation. I detta fall skulle vår presstalesman på ett snabbt och ett tydligt sätt ha 
informerat medierna om Lions insamling för Asien. 
Varje företag och organisation (se bara Polis-Tull- Röda Korset) som verkar för att nå 
människor och där kunna förmedla en riktig information, har en presstalesman. I  vårt fall 
skulle en Lions med lång erfarenhet av vår organisation vara en lämplig kandidat att arbeta 
med detta på ideell  basis. 
Jag tror att Lions skulle ha mycket att vinna på en god relation med press och media. Vi skulle 
också därigenom knyta kontakter som kan vara värdefull för vår organisations föryngring och 
fortsatta överlevnad. 
Det visar sig att alla organisationer som har presstalesmänn som bearbetar media var alltid 
med i TV/Radio när det var debatter och informationer. 
 
Målet måste vara att, det för varje svensk, skall vara självklart att om du vill skänka pengar till 
välgörande ändamål, finnes andra organisationer än röda korset och radiohjälpen. 
Idag når vi inte ut i önskad kraft det måste ändras på. 
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Plan: 
GR utser 2 presstalesmänn, avsikten är att mandatet skall var långvarit minst 3-5 år. 
Orsak till längden är att man måste ha ett ansikte utåt i en längre tid först då får man 
förtroende hos media och allmänheten 
Presstalesmännen skall erhålla alla protokoll från VU och GR möten samt protokoll från 
Hjäl-humanitära kommitér så att han håller sig uppdaterad med vad som händer. 
Presstalesmännen skall givetvis ha mediavana. Orsaken till 2 st är att min erfarenhet av 
försäljning över hela Sverige visar att det är lättare att komma in i sydsverige om man har en 
från orten som bearbetar denna marknad. Samtidigt kan dessa representanter utbyta erfarenhet 
med varandra. 
 
Ser vi bak i tiden var Lions den lysande stjärnan under Lennart Hylands tid. Varefter vi 
tappade kontakten med dom stora rikstäckande medierna så har Lions tappat uppmärksamhet i 
dagspress samt radio/TV. 
 
Vi måste aktivera oss nu. Om man inte syns finnes man inte. 
 
Vänliga Lionshälsningar 
 
Göran Engström 
DG 
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Anmälningar för utresande 2005


Distrikt Klubb Namn 1.a val Antal Nytt förslag Klara
S


Höllviken Mikaela Darfelt Österrike 1 1
Trelleborg Benjamin Vuristo Italien 1
Ystad Senare Island 1
Landskrona Senare Holland 1 1
Ystad Senare Island 1


SV
Mullsjö Senare Belgien 1
Mullsjö Senare Belgien 1
SmStenar Viktor Jansson Danmark 1 1
SmStenar Linda Lundgren Danmark 1 1
Vittsjö Senare Danmark 1 1
Älmhult Senare Europa 1
Älmhult Senare Europa 1
Perstorp Senare Europa 1
Habo Senare USA 1 1
Habo Senare Irland 1
Habo Senare Irtalien 1
Habo Senare Holland 1 1
Bankeryd Lisa Corin Italien 1
Bankeryd Pontus Rogbring Italien 1
Bankeryd Bojana Pralica Italien 1
Båstad Timmy Kjellqvist Australien 1 1
Båstad Mattias Martinez Japan 1 1


SM
Mönsterås Martina Axelsson Italien 1
Virseru, Jacob Paulsson Danmark 1 1
Vetlanda Senare Danmark 1 1
Vetlanda Senare Norge 1 1
Vetlanda Senare Danmark 1 1
Eksjö Karin Persdotter Italien 1
Sävsjö Senare Tyskland 1
Sävsjö Senare Tjeckien 1 1
Sävsjö Senare Finland 1 1
Sölvesborg Senare Italien 1
Sölvesborg Senare Österrike 1 1
Nybro Senare Frankrike 1 1
Växjö Alexandra Janchewzka Cypern 1 1
Karlshamn Senare Turkiet 1 1
Kalmar Anna Persson Italien 1
Eksjö Sofia Jagbrandt Irland 1


VG
Lerum Emilia Johnsson Spanien 1 1
Tidaholm Senare Österrike 1 1
Tidaholm Senare Italien 1
Alingsås Senare Irland 1
Alingsås Senare Tjeckien 1 1
Stenungssund Senare England 1







Järpås Senare Danmark 1 1
Borås/Ullsaxen Christoffer Brandt Kroatien 1 1
Skara Erik Ahl Italien 1
Skara Carl Magnus Damberg Italien 1
Nossebro Jenny Lundborg Italien 1
Trollhättan Niklas Bissman Tjeckien 1 1
Vara Fredrik Petersson Italien 1
Skultorp Sofia Brockmar Italien 1
Tjörn Sandra Lord Italien 1
Tjörn Sara Ryman Irland 1
Orust Emma Johansson Italien 1
Orust Markus Olsson Italien 1
Ulricehamn Charlotte Schön Italien 1
Ulricehamn Lisa Johansson Italien 1
Uddevala Hanna Carlsson Japan 1 1


A
Torshälla Axel Almeren Italien 1
Torshälla Morgan Ljungström Italien 1
Trollbäcken Laura Siedliecki Israel 1 1
Trollbäcken Paulina Saluminen Irland 1
Trollbäcken My Folkesson Irtalien 1
Lidingö Mehria Muguri Japan 1 1
Botkyrka Marian Carlsson Kanyama Holland 1 1


B
Ekshärad Senare USA 1 1
Forshaga Anders Berg England 1
Sunne S-I Jansson England 1


U
Sala Senare Europa 1
Sala Senare Europa 1
Uppsala/Linné Emilie Runnegård Italien 1
Täby Senare USA 1
Upplands Väsby Senare USA 1
Upplands Väsby Senare USA 1
Grillby USA/Texas 1


GD
Falun Therese Ohlsson Italien 1
Insjön/Leksand Emilia Johansson Belgien 1 1
Insjön/Leksand Malin Forsell Österrike 1 1
Gangnef/Floda Ida Berman Kroatien 1 1
Gangnef/Floda Alexander Sten Japan 1 1
Gangnef/Floda Catrine Stein Portugal 1 1
Gangnef/Floda Sigrid Hamarqvist Italien 1
Gangnef/Floda Amanda Bergman Italien 1 1
Daldockan Ida Ljungberg USA Texas 1
Rättvik Senare Frankrike 1 1


N


P
Robertsfors Senare Danmark 1 1
Piteå/Ödeby Cajsa Åström Italien 1
Piteå/Ödeby Johanna Öman Italien 1


Totalt 89 38
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Skellefteå 2005-02-01 


 
Lion GRO-VU-GR 
 
 
 
 
Proposition från distrikt 101-P 
 
Vi förslår mot bakgrund av den nya organisation som vi har för kontoret, samt att vi nu har en 
ekonom anställd som sköter det dagliga på kontoret. 
Att – Controller verksamheten skall upphöra från 2005-07-01 
Att – GR begär att riksmötet upphäver tidigare beslut i denna fråga. 
 
Med tanke på framtiden kommer Lions att spara pengar, vilket är av stor vikt för våra 
medlemmar. 
Vi anser att den årliga revisionen av aukt. revisorer  är tillräckligt. 
Eftersom mandattiden är 3 år är det av stor vikt att frågan handlägges snarast i annat fall är vi 
låsta med beslutet i 3 år. 
 
Med vänliga hälsningar 
 
Göran Engström 
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UPPFÖLJNING AV 
 
Kommunikationsplan 2004/05 för Lions, MD 101. 
 
Planen omfattar extern och intern information.  
 
Övergripande mål och nulägesanalys: 
 
Övergripande mål för den externa informationen: 
(Mätbart mål sätts för varje aktivitet.) 
Öka kännedomen om Lions hos svenska folket för att på sikt öka medlemsantalet och 
insamlade medel till Lions projekt. 
 
Målgrupp för den externa informationen:  
Allmänheten i Sverige som är runt medelåldern och strax under (40+ och uppåt) som är 
intresserad av att hjälpa andra och av föreningsverksamhet.  
 
Övergripande mål för den interna informationen: 
Informera om det som händer inom Lions så att medlemmarna ser helheten, inte enbart sin 
egen klubb. Visa upp medlemmarnas Lionsarbete så att de känner stolthet.  
 
Målgrupp för den interna informationen: 
Medlemmarna inom Lions i Sverige. 
 
Nulägesanalys:  
Lions logotype är relativt känd hos allmänheten, speciellt på mindre orter. Vad Lions gör är 
dock tämligen okänt, speciellt i större regioner.   
Den interna informationen upplevs som utvecklingsbar och i behov av förändring.  
Det finns behov av att ytterligare öka stoltheten hos de frivilligt kämpande medlemmarna.  
 
Styrka:  
Känd logotype. Hängivna medlemmar. En seriös organisation med internationella 
förgreningar och med lång historik. Ökande intresse för välgörenhet hos allmänheten. Ökande 
vilja att sponsra ideella organisationer från företag (notis i DN av undersökning). 
Svaghet:  
En vikande vilja hos omgivningen att generellt vilja organisera sig i rörelser/föreningar. Lions 
har svårt nå människor i större regioner. Uppfattas som en gammaldags organisation. Har 
ansträngd ekonomi och har därför svårt att bekosta marknadsföringsåtgärder.  
 
Aktiviteter: 
 
Intern information: 
 
Tidningen The Lion: 
Vi ska: Göra en läsvärdesundersökning under 2004. UPPFÖLJNING: UNDERSÖKNING 
HAR GJORTS. SAMMANSTÄLLS SEPARAT. 
Budget: Ingen, då redaktören gjort åtskilliga i sitt yrkesliv används någon som mall. Den 
kostnad som finns är portokostnad för uppföljning. Att göra en per e-post undersöks.  
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Övrigt: Fortsatt kontinuerlig förnyelse av tidningen. Fortsatt annonsbearbetning.  Även 
klubbar uppmuntras att för provisionen få in annonser.  
6 nummer produceras under verksamhetsåret med effektiv teknik.  
UPPFÖLJNING: ANNONSBEARBETNING HAR ERBJUDITS KLUBBAR MOT X% AV 
FAKTURERAD INTÄKT. INGEN KLUBB HAR HITTILLS NAPPAT. DETTA GREPP 
HAR PRÖVATS TIDIGARE UTAN SUCCÉ, ENLIGT KÄLLA.  
ANNONSÄLJARE, MED ERFARENHET FRÅN SVD, HAR ARBETAT HÅRT ETT ÅR 
MOT PROVISION. RESULTAT, EN ANNONSÖR SOM ANNONSERAT 6 GGR. 
SEPARAT RAPPORT LÄMNAD FRÅN ANNONSSÄLJARE.  
 
Webben 
Vi ska: Den nya ”webben”: www.lions.se sjösätts första kalenderhalvåret 2004. 
UPPFÖLJNING. SJÖSATTES. NU ÄR YTTERLIGARE EN NY WEBBUPPDATERING 
PÅ GÅNG. LANSERAS EFTER FÖRSTA HALVÅRET 2005. 
 
 
Extern information 
 
Mediaarbete 
Fortsatt bearbetning av riksmedia – nyhetsmedia, fack och veckopress.  
 
Hur: Genom att hitta nyheter och händelser som kan vinklas till nyheter. Nätverket med 
distriktens PR utsedda viktig roll här. Genom att ex hitta kändisar som porträtteras där 
medlemskapet i Lions förs fram. Genom att se hur vi kan få fram debattartiklar, måste hitta 
både ämne och person som ”finns på medias dagordning”.  Samarbete med Berndt Franzéns 
15 års jubilerande Barndiabetesfond undersöks. Vidare om Kungen kan närvara vid 
Internationella presidentens besök i Sverige augusti 2004 görs det till en PR historia, exklusivt 
för ex Svensk Damtidning.  
Samarbete med IR för att göra en årlig sammanställning av Lions projekt, typ årsredovisning, 
som vi gör en pressaktivitet kring. 
 
UPPFÖLJNING: FYRA PRESSMEDDELANDEN, EN PRESSKONFERENS PÅ MD NIVÅ 
MED ANLEDNING AV ÄNGLAGÅRD HAR ANNORDNATS. AFTONBLADET VAR 
NÄRVARANDE MEN TYVÄRR INGET I TIDNINGEN. FORTFARANDE SVÅRT ATT 
NÅ UT I RIKSMEDIA PGA KONKURRENS MED ANNAT MATERIAL. UNDANTAGET 
ASIENKATASTROFEN, SE SEPARAT SAMMANSTÄLLNING AV AKTIVITETER. 
SAMARBETE HAR SKETT MED DISTRIKTENS PR-ANSVARIGA. EX. 
FORSKNINGSFONDEN I UPPSALA OCH DESS UTDELNING.  
IDÉN MED IR HAR INTE KUNNAT GENOMFÖRAS PGA SVÅRIGHET ATT FÅ IN 
UPPGIFTER FRÅN DISTRIKT OCH KLUBBAR. 
 
Publika aktiviteter 
Varumärkeskampanj; se separat plan och kostnad för denna.  
UPPFÖLJNING: ÄR PÅ GÅNG. INTERN KAMPANJ GENOMFÖRES DETTA 
VERKSAMHETSÅR, ANSVARIG FRAMTIDSKOMMITTÉN. FÖRSLAG OM EXTERN 
KAMPANJ FÖRS UPP PÅ RIKSMÖTET I HALMSTAD. 
 
Mjölkpaketen: Vi ansöker igen. UPPFÖLJNING: NEDSLÅENDE RESULTAT. NEKANDE 
SVAR FRÅN ALLA MEJERIER. VET EJ VARFÖR, DE HÄNVISAR TILL HÅRD 
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KONKURRENS OM UTRYMME. ARLA TAR NÄSTAN UTESLUTANDE UTRYMMET 
TILL EGEN REKLAM. 
 
Radiohjälpen: Fortsatt bevakning. Om vi blir antagna som medlemmar i Världens Barn ska vi: 
Välja ut ett projekt som pengarna från Världens Barn ska gå till. Få någon tidning intresserad 
av att följa det projektet. Deltaga i Världens Barns aktiviteter och vara med på deras broschyr 
och galor. En bestämd dag gå ut och ”skramla bössa” och då berätta varför vi gör det med 
affischer och foldrar (enkelt producerade in-house av MD 101).  
UPPFÖLJNING: MD HAR EN STÅENDE ANSÖKAN HOS RADIOHJÄLPEN OM ATT 
FÅ VARA MED I VÄRLDENS BARN. LÖPANDE KONTAKT. INGET RESULTAT 
HITTILLS. 
 
Få fler klubbar att prenumerera alt. dela ut lästa The Lion på allmänna platser i samhället. 
UPPFÖLJNING: NÅGOT ÖKANDE PRENUMERATIONSSTOCK.  
 
Profilmaterial 
Affischerna skulle behövas förnyas avseende bilderna. Men ingen budget finns för ändamålet.  
Bedömning ca 30`-50`för att göra detta. 
UPPFÖLJNING: AVVAKTAR ANNONSKAMPANJ. OM DEN BLIR AV ÄR PLANEN 
ATT ANVÄNDA BILDBUDSKAP OCH DELAR AV TEXT TILL PROFILMATERIAL. 
 
Sponsoring 
Bakgrund: Under våren 2003 har undertecknad uppvaktat och besökt ICAs sponsorchef  och 
Länsförsäkringar (huvudkontoret i Stockholm). Syftet att presentera Lions och göra en första 
kontakt. Har även genom Sponsorföreningen haft kontakt med en sponsorkonsult (Kent 
Jansen AB) som arbetar för att sammanföra den som vill bli sponsrad med den som vill 
sponsra. ICAs sponsorchef sade rent ut att vi är för okända för att vara intressanta som 
sponsorobjekt. Förslaget om varumärkeskampanj ska också se utifrån detta. 
Vidare måste vi ta fram: vad har Lions att erbjuda företagen. Under tecknad föreslår att en 
arbetsgrupp bildas för MD som får i uppgift att ta fram detta. 
UPPFÖLJNING: NADA. FÖRESLÅS ATT GR UTSER ARBETSGRUPP ATT ARBETA 
MED DETTA. ALTERNATIVT ATT PROJEKTANSTÄLLD MARKNADSFÖRARE TAS 
IN, KONSULTUPPDRAG ELLER PROJEKTANSTÄLLD. ALTERNATIVT: UNDERSÖK 
MED HÖGSKOLOR OCH TYP IHM OM EXAMENSARBETE. 
 
 
 
Organisation för PR  
 
MD PR/Info – samverkan med distriktens PR - som samverkar med zoner- och klubbars PR.  
 
Budget för PR på MD 
50 000, se ovan 
Exklusive varumärkeskampanjen 
Exklusive The Lion (bekostads av medel från LCI) 
 
 
Maud Nordell 
2004-12-28 
Informatör/Redaktör MD 101 








Förslag nr 1 
Angående ändring av benämning Verkställande Utskott 
 
 
Bakgrund 
Det utskott som arbetar för guvernörsrådets räkning har haft skilda benämningar under de senaste 15 åren. Åren 
1990-94 var benämning Verkställande Utskottet. I samband med denb stora översyn av stadgar och 
arbetsrodning som genomfördes 1993/94 ändrades benämningen till ArbetsUtskott. Denna benämning gällde 
fram till Riksmötet i Malmö 2001. Under behandlingen av förslag nr 4 ”Ny organisation av vissa funktioner 
inom multipeldistriktet” föreslog PCC Lars Stenbeck, för egen del, att benämning ArbetsUtskott återigen skulle 
ändras till Verkställande Utskott. Någon ytterligare motivering till förslaget lämnades inte men Riksmötet beslöt 
ändå enligt förslaget och fr o m 2001/02 har benämningen på utskottet återigen varit Verkställande Utskott. 
 
Analys 
I stadgarna § 10 framgår att 
 
För handläggning och verkställighet av guvernörsrådets administrativa uppgifter, samt för beredning av ärenden 
till rådets sammanträden, skall det finnas ett Verkställande Utskott. 
 
 
I arbetsordningen § 9 betonas att guvernörsrådet bör delegera där angivna arbetsområden till Verkställande 
Utskottet. Begreppet delegationen innebär en skyldighet för den som fått delegation att återrapportera till 
huvudmannen vad som har behandlats.  Detta innebär att VU:s protokoll måste delges GuvernörsRådets 
medlemmar i god tid, innan GuvernörsRådet sammanträder. 
 
 
Första meningen ovan i § 10 anger att utskottet egentligen har två huvuduppgifter, 
 


1. Handlägga och verkställa GR:s adminmistrativa uppgifter 
2. som ett serviceorgan till GR bereda ärenden till GR:s sammanträden. 


 
Utskottets väsentliga uppgift är således att vara ett serviceorgan till GR. För att åter få en benämning på 
utskottet, som bättre överensstämmer med huvuduppgiften, bör utskottet fortsättningsvis kallas ArbetsUtskott. 
 
Förslag 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2005 besluta 
 
Att benämning Verkställande Utskottet ändras till ArbetsUtskottet. 
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2005-01-28 
 


Guvernörsrådet 
 
 
 


 
 
Förslag till tillsättning av arbetsgrupp med hänvisning till motion nr 1 
 
 
Guvernörsrådet delar motionärens syn på värdet av ökad demokrati inom organisationen och 
instämmer därför i Perstorpsklubbens idé att klubbarna på ett tidigt stadium får ge sina synpunkter 
på inlämnade motioner och framlagda förslag. 
 
För att detta tidsmässigt skall kunna genomföras behöver en tidigare tidpunkt fastställas för 
inlämnande av Förslag. Ett nytt sätt för distribution av motioner och Förslag behöver skapas där 
man kanske kan utgå från Lions hemsida. 
 
Guvernörsrådet anser därför att en analys av möjligheterna för en tidig spridning av motioner och 
Förslag och eventuella konsekvenser måste ske. Därför föreslår guvernörsrådet att vid 
februarimötet 2005 en arbetsgrupp tillsätts på tre personer som skall utreda och lämna förslag på 
hur motioner och Förslag tidigt skall meddelas klubbarna för att få deras synpunkter. Målet är att 
klubbarnas synpunkter har meddelats respektive distriktsguvernör innan GR-mötet i slutet av 
februari. 
 
Arbetsgruppens förslag skall föreligga vid GR-mötet i samband med Riksmötet 2005. 
 
 
 
Förslag 
 
Guvernörsrådet tillsätter en arbetsgrupp på tre personer med uppgift att till GR-mötet i augusti 
2005 föreslå en rutin som möjliggör en tidig remiss till klubbarna med motioner och Förslag. 
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Motion nr 1 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet uttala 
 
 
Att med hänvisning till att ett utvecklingsarbete pågår enligt motionens intentioner kan motionen 
därför anses vara besvarad. 
 
 








Bilaga 84 


Utgivningsschema för The Lion år 2004 samt för Lions verksamhetsår 2004-2005. 
 
 
Nr sidantal  Manusstopp  Tryck Utgivning 
 
1 16 - 20  15 januari   6 februari vecka 7 
2 riksmtryck 12 + bilaga 16 sid 27 februari  22 mars vecka 13 
3 20  14 maj  10 juni vecka 25 
 
1 (4)* 20 sid  20 augusti  20 sep vecka 39 
2 (5) 20  15 oktober  8 nov vecka 46 
3 (6) 20  19 november  13 dec vecka 51 
 
2005: 
 
4 20  17 januari  14 februari v. 7 (18/2) 
5 RMtryck 16+16 sid  28 februari  18 april v.16 (22/4) 
6 20  9 maj  27 maj v.22 (30/5) 
 
 
 
 
Kommentar: Utgivningen är ungefärligen som tidigare år. Tidigare redaktören slog alltid ihop två nummer till ett 
dubbelnummer, 2-3, i vissa fall utkom heller inte nummer 4 eller slogs ihop med nummer 5. I praktiken utkom 6-
7 nummer. Jag har nu renodlat detta enligt ovan. Reglerna från USA stipulerar minst 6 nummer per år.  
 
* The Lion byter numrering från kalenderår till verksamhetsår, för att följa Lions verksamhetsår. 
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2005-01-27 
 
 


Guvernörsrådet 
 
 
 
 


Förslag nr 1 
angående förtydligande av delegaters rösträtt 
 
 
Under behandling på Riksmöte framkommer ibland sådana nya aspekter på ett ärende som inte 
förelåg när klubbarna utsåg delegater. Det märks då att det finns delegater som avstår från att rösta 
eftersom man inte känner sig ha mandat att rösta på annat sätt än klubben förordade. 
 
Delegater har dock en stor frihet att rösta efter eget  övervägande och härvidlag går det att söka 
stöd i de internationella stadgarna. Där står i mom 3 av artikel VI om delegaters rösträtt: 
 
”……… och har rätt att avge sin röst efter eget val för varje ärende som föreläggs kongressen”. 
 
Med anledning härav föreslås följande tillägg i § 20 av Arbetsordningen. 
 
När överläggningarna vid Riksmöte eller distriktsmöte i ärenden som skall röstas om, har  
avslutats avger röstberättigad delegat sin röst efter eget val. 
 
Förslag 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2005 besluta 
 
Att ett tillägg görs till § 20 i Arbetsordningen enlight följande: 
 
När överläggningarna vid Riksmöte eller distriktsmöte i ärenden som skall röstas om, har avslutats 
avger röstberättigad delegat sin röst efter eget val. 
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Slutrapport 
 
 
   PROJEKT MINIBUSS 
 
 
På uppdrag av Verkställande Utskottet (VU)  har undertecknad utrett Projekt Minibuss, som  
är ett ärende för den enskilda klubben. En rapport avlämnades den 30 november 2004 med  
bl a  följande inledning: 
 
”Projekt Minibuss är ett nytt och flexibelt projekt med en del osäkra variabler. Projektet har 
hela tiden utvecklats av rapporten bygger på den information som lämnats av initiativtagarna 
vid ett flertal kontakter under oktober-november 2004. 
Projekt Minibuss är inte okomplicerat och före ett beslut måste klubben bl a ta ställning 
till grundläggande frågor om Lions verksamhet, bedöma den lokala sponsormarknadens 
omfattning, minibussens användningsområde etc. 
Av rapporten framgår att det nuvarande grundavtalet bör justeras och preciseras och 
kompletteras med avtal med sponsorer och ev. annan användare än Lions, vilket företaget 
Emed Europé Media AB förklarat sig berett att göra. Policy för användning av Lions namn 
och emblem bör också tillämpas.” 
 
Enligt § 81 i VU-protokoll Nr 5 från den 4-5 december 2004 anser VU att projektet ej strider 
mot Lions Etik och Syften och att Lionsloggan  ej får kopplas ihop med reklam för droger, 
alkohol, tobak, politiska partier eller religiös verksamhet. Undertecknad fick i uppdrag att 
utreda förutsättningarna för tillstånd av använda Lions logga på  Minibussen. 
 
Information och begäran om tillstånd att använda Lions namn och logotype på Minibussen 
skickades till USA den 8 december 2004 och efter samtal lämnade Amy J. Pena på Legal 
Division klartecken den 3 januari 2005. Godkännandet beviljas emellertid under förutsättning 
att namnet på den lokala lionklubben eller liondistriktet på ett tydligt sätt visas intill Lions 
logotype. 
 
”Vi godkänner användandet av Lions namn och logotype… I de fall projeket kommer att 
involvera mer än ett distrikt inom multipeldistrikt 101 måste guvernörsrådet i förväg 
godkänna alla annonsörer eller sponsorer”. 
Bilaga 
 
För att klara Legal Divisions krav har överenskommelse träffats med Emed Europé Media AB 
om att företaget till Lions kontor, Tappvägen 24, 168 65 Bromma, insänder förteckning över 
alla annonsörer och sponsorer, som kontrakterats för reklam på Minibuss, som ska levereras. 
Förteckningen ska vara justerad av  LP i beställarklubben. 
Ärendet anmäls vid närmast följande GR-möte och förteckningen bifogas protokollet. 
Ev. diskrepens med ovanstående riktlinjer kan på detta sätt justeras. 
 
 
 Kristianstad den 9 februari 2005  
 
Åke Lind 
DG 101-S 
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Handbok 
 
Verksamhetsåret 2005-2006. 
 
Budget: Bygger på samma antal exemplar som tidigare år. Bygger även på samma distribution 
som tidigare år, dvs ut till distrikten direkt från tryckeri. Bygger också på fakturering ut.  
Pris: 104 000 kr.  
En ökning med 6%, vilket är lika med höjt papperspris.  
 
Arbetsgruppen med redaktör Maud Nordell samt Lars Edwards och Bo Sahlén i 
redaktionsrådet arbetar med Handboken för fullt.  
 
Tidplan:  
Deadline för faktakorrektur 31 mars. 
I april och maj sker layout (Maud Nordell)  
Vecka 18 går beställningsblankett ut till distrikten.  
Den 27 maj ska beställningarna var inne senast.  
27 maj korrektur nr 2 (sk stavfelskorrektur) 
13 juni, sista korrektur. 
Sista justeringar i layout vecka 24 och 25. 
Tryck vecka 26. (Veckan efter midsommar) 
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HANDIKAPPAKTIVITETER MD-101 
Rapport till GR-mötet i Sundsvall 25-27 februari 2005-03-01 
 
HANDIKAPP-OS Stöd Svensk Handikappidrott 
Gåvobeviset kommer att aktiveras både inom Lions- och SHIF:s Verksamhetsområden. En 
tilläggstext avsedd att fästas på en rams baksida är nu framtagen. Den av LC Forshaga 
genomförda aktiviteten för Handikappfonden med hjälp av Gåvobevisen kommer att utgöra 
”det goda exemplet” i den kampanj som nu planeras. Underlag tillställt Maud Nordell för 
publicering i The Lion. Arbete med text om båra Bragdlejons insatser vid Paralympics etc.. 
pågår. 
 
 
AKTIVERINGSPROJEKT – ”Gamle Svarten eller Ridning på remiss” etc. 
Lions har initierat ett arbete med inriktning på vetenskapliga studier omkring temat människa-
djur i rehabiliteringssyfte. I arbete, som sker i Lions regi, är Svenska Ridsportförbundet, 
Svenska Hadikappidrotts förbundet, Idrottshögsskola i Stockholm och Centrum för Utveckling 
av Svensk Handikappidrott engagerade. Olika former av kunskaps insamling pågår och 
information till olika tänkta intressenter etc har aktiverats. Lions initiativ har upp,ärksammats 
och vi får en inbjudan till en konferens om hästterapi inom kort. Arbetsgruppen avvaktar att 
ridsportförbundets representant skall bli återställd efter en operation innan arbetet går vidare. 
 
Vi har en del bidragsförfrågningar som f.n. är under bearbetning. Ingen rekommendation om 
åtgärder klar. 
 
 
BRAGDLEJON- och LIVSKVALITETSPRISER + SVENSKA UNGDOMSSPELEN 
Juryn har påbörjat sitt arbete och vi avser att ha vårt beslutssammanträde i början av mars 2005. 
Förberedande kontakter (beställningar) har tagits med Riksmöteskommittén i Halmstad. 
 
Planering av ett seminarium i samband med Riksmötet pågår. Temadiskussion mellan David 
Lega (f.d. Lions Bragdlejon, Ambjörn Sandler (fd Livskvalitetspristagare) XX (årets 
Livskvalitetstagare samt f.d. bitr. socialminister Bengt Lindqvist, David Lega fungerar som 
ordförande. 
 
Vi har beslutat att stödja Lions Cup i Malmö  som genomfördes den 12 februari. Tävlingar för 
funktionshindrade i åldern 8 – 18 år. Ett brömvärt arrangemang mellan FIFH Malmö och Lions 
Club Malmö-Ellenbogen. Vi ställer 3,000 kronor till förfogande som priser och arrangören har 
bestämt att dela upp detta i två priser om vardera 1,500 kronor. Priserna kommer att överlämnas 
av HM Drottningen. 
 
GÖR DIN KOMMUNS CENTRUM TILLGÄNGLIGT 
DG uppmanas att följa upp läget vad gäller delaktiviteten ”Respektera 
Handikapparkeringsplatserna inom respektive distrikt. Vi får inte missa denna möjlighet att 
hjälpa de funktionshindrade. Aktivitete ger oss ”ett samhällsansikte”. Ordföranden och 
v.ordföranden kommer att fördela uppgifterna sig mellan när det gäller att få kontakt med 
distrikten. 
 
I Östersund pågår en diskussion med kommunrepresentanter (politiker, tjänstemän, P-vakter, 
Polisen och Handikapporganisationer) och Lions om lämpliga felparkeringsavgifter. 
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Efter vårt agerande kommer entrén till Handelsbanken att få en handikappanpassning. Likaså 
sker i samband med ombyggnaden av Lindex i Östersund. I övrigt håller klubbarna på med 
planering av det kommande arbetet med butikernas entréer. Det har blivit något fördröjt p.g.a. 
att stadsarkitekten brutit benet.  En utbildning av berörda planeras i samband med 
stadsarkitektkontoret och representanter för handikapp organisationerna. Vi har dessutom börjat 
att aktivera ”hörselområdet”, som är mycket viktigt mot bakgrund av den starka utvecklingen 
av hörselskadorna i vårt land. Men först skall vi lära oss lite om området. Vi håller en bra dialog 
med Hörselskadades Förbund och De Dövas Förbund. 
 
 
 
Börje Jonsson 
 
Ordförande 
3 februari 2005-03-01 HAFO-0413 
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Annette Eiserman-Wikström 031-883673 (arb) annette@lsw.se 
Kullavägen 3B 031-883873 (fax) 
435 43  PIXBO 031-885690 (hem) 


 
Resultat och prognos 2004-2005 
 
MD101   
2004-2005   


 .17/1-05   
Intäkter Budget Utfall Prognos   
Nationella avgifter 3 455 1 711 3 422   
LCI Ersättning 268 167 268   
Avgift sem 4*1000*10 40 0 40   
Avgift VDG 5*1000*10 50 0 50   
Postpengar 1000*10 10 0 10   
Postpengar 25 25 25   
Tidningen The Lion 562 166 600 14700 x USD6,00 x 6,8 


Försäljning handbok 134 153 152   
Försäljning 70 47 70   
Ränteintäkter 50 71 25   
S:a 4 664 2 340 4 662   


   
Kostnader   
Personalkostnader 1 497 433 964 Mauds lön o arb avg till Tidningen 


Lokaler o drift 635 312 635   
GRO/GR/VU 343 283 343   
Riksmöte 229 16 229   
Nordiskt Samarbetsråd 200 156 256 NSR dyrare pga flygltider 


Convention o Europa Forum 137 144 137   
Kommittén för framtidsfrågor 330 106 330   
Kommittén för humanitär 75 37 75   
Komm för ungdomsprojekt 95 65 95   
Övriga kommittéer 0 23 95 60´enl tidigare beslut 


Riksvalnämnden 20 3 20   
Hedersrådet 2 0 2   
Marknadsföring 250 0 250   
Tidningen The Lion 562 528 868 Mauds lön o arb avg till Tidningen 


Handboken 134 132 132   
Avsättning ID-kandidat 2006-08 30 0 30   
Oförutsett 11 0 11   
S:a exkl. avskrivn. 4 550 2 238 4 472   


   
Avskrivning m.m. 114 41 114   


   
S:a inkl. avskrivn 4 664 2 279 4 586   
Resultat 0 61 76   
Skatt 10   
 
Innevarande år 
Inte mycket har hänt sedan den förra redovisningen. I skrivandets stund har dollarn stärkts 
något vilket visar hur svårt det är att budgetera de poster som ersätts i dollar. 
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Annette Eiserman-Wikström 031-883673 (arb) annette@lsw.se 
Kullavägen 3B 031-883873 (fax) 
435 43  PIXBO 031-885690 (hem) 


 
Bokslutet 
Distriktsguvernörerna har haft sin påskrifts runda vilket har tagit lite längre tid än beräknat. 
Vi väntar bara på att revisorn i Kristianstad skall göra sin sista granskning klar och skriva 
under. Vad jag ser idag står sig resultatet fortfarande. Så fort jag vet att årsredovisningen är 
klar kommer den att distribueras till den det berör. 
 
Nästa verksamhetsår 
Budgeten är klar. Mycket arbete är nerlagt på att göra den nya budgeten i den ”nya” modellen 
konto för konto. Budgeten som arbetsverktyg ligger på särskilda exel blad i fyra 
sammanställningar. Konto för konto, sammandrag, kvartalsredovisning med utfall samt 
budget med tre år framåt för riksmötestrycket.  
 
Det nya sättet gör att jämförelse med föregående år blir lite besvärlig men det rättar tiden till. 
Jag har i den nya budgeten ändå försökt sammanställa den gamla så att viss jämförelse kan 
göras. 
 
Med vänlig hälsning 
 
 
 
Annette Eiserman-Wikström  
Controller 








Tendens 
läsvärdesundersökning


februari 2005, Maud Nordell, Red


Tendens läsarundersökning


2005







Tendens 
läsvärdesundersökning


februari 2005, Maud Nordell, Red


Hur många nummer har du läst de senaste 12 månaderna ?
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Tidningen The Lion kommer ut med 6-7 nummer per år. Hur många 
nummer har du läst de senaste 12 månaderna ?


1/4 av alla nr
3/4 av alla nr
Alla nr
Hälften av alla nr
nästan inga nr
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Hur mycket brukar du läsa i ett nr av tidningen ?


Allt eller nästan allt
Endast enstaka delar
Mer än hälften av innehållet
Mindre än hälften
Ungefär hälften
Varierar mycket mellan olika nr


Hur mycket brukar du läsa i ett nr av tidningen ?
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Ungefär hur länge brukar du läsa tidningen ?
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Ungefär hur länge brukar du läsa tidningen ?


Ingen åsikt
Mindre än 10 min
Bara bläddrar
30 min eller mer
10-30 min
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Lättläst 
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Lättläst


Varken eller
Tar avstånd helt
Tar avstånd delvis
Instämmer helt
Instämmer delvis
Ingen åsikt
Lättläst
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Informativ 
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Informativ


Ingen åsikt
Tar avstånd helt
Tar avstånd delvis
Varken eller
instämmer helt
Instämmer delvis
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Lättöverskådlig 
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Lättöverskådlig


Tar avstånd helt
Tar avstånd delvis
Varken eller
Instämmer helt
Instämmer delvis
Inga åsikter
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Trovärdig 
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Trovärdig


Tar avstånd helt
Tar avstånd delvis
Varken eller
Instämmer helt
Instämmer delvis
Inga åsikter
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Aktuell
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Aktuell


Tar avstånd helt
Tar avstånd delvis
Varken eller
Instämmer helt
Instämmer delvis
Inga åsikter
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Saklig
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Saklig


Tar avstånd helt
Tar avstånd delvis
Varken eller
Instämmer helt
Instämmer delvis
Inga åsikter
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Kunniga skribenter
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Kunniga skribenter


Tar avstånd helt
Tar avstånd delvis
Varken eller
Instämmer helt
Instämmer delvis
Inga åsikter
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Hur vill du sammanfatta ditt omdöme om tidningen ?
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Hur vill du sammanfatta ditt omdöme om tidningen ?


En mycket dålig tidning
En ganska dålig tidning
En mycket bra tidning 
En ganska bra tidning
Inga åsikter
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Presidentens ledare
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Presidentens ledare


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter
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GRO:s ledare
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GRO:s ledare


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter
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Nyheter
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Nyheter


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter
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Landet runt
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Landet runt


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter
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Lions hjälper


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter
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läsvärdesundersökning


februari 2005, Maud Nordell, Red


Klubbprofilen
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1


Klubbprofilen


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter







Tendens 
läsvärdesundersökning


februari 2005, Maud Nordell, Red


Porträttet
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1


Porträttet


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter







Tendens 
läsvärdesundersökning


februari 2005, Maud Nordell, Red


Klubbens inre liv
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1


Klubbens inre liv


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter







Tendens 
läsvärdesundersökning


februari 2005, Maud Nordell, Red


Insändare
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1


Insändare


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter







Tendens 
läsvärdesundersökning


februari 2005, Maud Nordell, Red


Korsordet
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1


Korsordet


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter







Tendens 
läsvärdesundersökning


februari 2005, Maud Nordell, Red


Skildringar av guvernörsrådets sammankomster
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1


Skildringar av guvernörsrådets sammankomster


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter







Tendens 
läsvärdesundersökning


februari 2005, Maud Nordell, Red


Medalj/utmärkelser
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1


Medaljutmärkelser


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter







Tendens 
läsvärdesundersökning


februari 2005, Maud Nordell, Red


Lions Världen runt
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1


Lions Världen Runt


Mycket litet
Ganska litet
Något litet
Varken eller
Något stort
Ganska stort
Mycket stort
Inga åsikter





